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Data: 3 i 4 de desembre de 2023

Lloc: Vilassar de Dalt

Hora de convocatòria: 9 h de dissabte 2 de desembre

Hora final: 15 h de diumenge 3 de desembre

Esplais assistents:

Bages Berguedà Avià GEPS Can Cristu

Esplai SAFA El Cep l’Airet Vic-Remei

Baix Llobregat Trapella l’Agrupa Vol i Vol

Arc de Sant Martí

Baix Besòs Diplodocus Puigcastellar Xirusplai

Vallès Occidental Clupi Eixam Pica Roca

El Piolet Pla de Bonaire Sarau La Fera

Farfalla

Camp de
Tarragona

La Grapadora l’Esclop

Girona Papu-Tisores el Garbell

ROM Güitxi-Güitxi El Creixent 100-Teies

Barcelona Oest Espurna de Gràcia Foc Nou Matinada Pòrtics

GMM Movi de Sarrià Agost

BCN Nord-Est Xiroc Xango Trencalòs

BCN Sud L’Olivera Rodona Turons Centre Esplai Boix

Sant Medir Totikap Espurna

Vallès Oriental GEPA El Botó El Refugi
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Bruixes i Bruixots Guai!

PGA GER El Nialet MIV

Maresme Garbí Guaita’l La Tribu

Cau l’Espolsada Club Esplai Vilassar Olla de Grills 4Pedres

Assistència total de 59 esplais (amb la participació variant durant l’AGO).

1. Benvinguda i acte públic

1.1 Introducció

Paula Duaso: Bona tarda, benvingudes i benvinguts i moltes gràcies per ser aquí.
Començarem l'assemblea amb l'acte públic.

Abans de res, donem la benvinguda a totes les convidades que ens han volgut acompanyar
en un dia tan especial com avui. En primer lloc, la senyora Sra. Rut Ribas, Directora General
de Joventut,

Paula Duaso i Miguel Ángel: La Sra. Carola Llauró, alcaldessa de Vilassar de Dalt, la Sra.
Carme Terrades, regidora de Joventut de Vilassar de Dalt. Carlos Cañas, secretari
d'Educatives i vicepresident del Consell Nacional de Joventut de Catalunya. Hungria
Panadero, directora de la Fundació Ferrer i Guàrdia. Cèlia Nisarre, presidenta de l'Escola Lliure
el Sol. Bet Noguer Pich, membre de la Junta Permanent d'Escoltes Catalans. I finalment Txell
Cots i Joan Morte, membres de la Junta del Moviment d'Esplais Cristians de Catalunya.

Miguel Ángel: Doncs, encetem un nou curs d'Esplais Catalans, després de deixar enrere el
curs 2022-23 marcat per la Monifesta't i per la reivindicació de la importància de la tasca de
les monitores d'esplai que som: imparables!

Paula: I perquè ens donin la benvinguda oficial, cridem a pujar a l'escenari l'Equip General del
Sector Maresme, que són qui acull aquesta 42ena AGO d'Esplac! Endavant

Benvinguda Sector Maresme.
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1.2 Esplac al món i memòria

Miguel Ángel: Doncs moltes gràcies, EGS del Maresme per acollir-nos al vostre sector.

Paula: A continuació seguirem amb el discurs d’Esplac al món, a través del qual ens
reivindiquem com a agents clau en el context en què estem vivint. Dono la paraula a la Nur, la
Mireia i la Cristina.

Nur, Mireia B i Cris: Discurs “Esplac al món”.

Paula: Moltes gràcies! Ara passarem a veure el vídeo de la memòria d’Esplac, que resumeix
tot el que hem fet al llarg d’aquest curs.

Vídeo memòria curs 22-23

1.3 Discurs de la DGJ

Per nosaltres l'AGO és un moment molt especial i és per això que hem convidat a les
persones amb les quals treballem més com a entitat, com és el cas de la resta de federacions
d'associacionisme educatiu que són avui presents. Avui hem convidat a l'escenari a dues
persones que ens agradaria que diguessin unes paraules. Primer de tot, convidem a pujar a
l'escenari a la Rut Ribas, Directora General de Joventut.

Miguel Ángel: Convida a pujar a l’escenari a Rut Ribas.

Rut Ribas: Fa el discurs de la DGJ

1.4 Discurs del CNJC

Paula: Moltes gràcies, Rut. I també ens agradaria que pugés a l'escenari el Carlos Cañas,
Secretari d'Educatives i vicepresident del Consell Nacional de la Joventut de Catalunya.
Gràcies per acompanyar-nos!

Fa el discurs de la CNJC

Miguel Ángel: Moltes gràcies, Carlos. Aprofitem aquest moment per agrair la feina feta a
totes les dirigents i treballadores que han marxat de l'entitat al llarg d'aquest any.
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Vídeo comiat dirigents i ST

1.5 Tancament acte públic

Alícia: Hola a tothom! En primer lloc, donar les gràcies a la Paula i el Miguel per dinamitzar
l’acte públic, amb aquest vídeo el donem per finalitzat. Moltíssimes gràcies a totes les
persones que heu vingut a l’acte públic de l’Assemblea General Ordinària i també a tots els
esplais per estar aquí.

Comencem l’Assemblea!

Abans de començar l'assemblea, em presento per les que no em conegueu, soc l’Alícia
Antolín, actualment soc la presidència en funcions, per això soc a dalt de l’escenari, i soc el
número 21, pel recompte de GSDD. El meu nom de pirata és Capitana del mar dels comiats,
perquè aquesta és la meva última assemblea, i per això estic una mica emocionada, potser
que en algun moment se m’escapi alguna llagrimeta, però com que estem en confiança
espero que no us importi. Llavors, com bé hem anat descobrint, estem en una AGO Pirata! És
molt important que mantingueu les vostres disfresses senceres durant tot el dia, ja que
començarem la tarda amb un concurs de disfresses. (Explicació de concurs del funcionament
del concurs de disfresses i els premis).

Oficialment, us donem la benvinguda a la XLII Assemblea General Ordinària d’Esplais
Catalans. Esplac som una associació d’esplais laica i progressista en què treballem des del
voluntariat per a la transformació social. L'enfortiment i la participació dels esplais és la
nostra raó de ser. Volem ser agents educatius clau en la transformació social i reconeguts per
la nostra tasca educativa. Per fer-ho, treballarem per ser un moviment més divers,
participatiu, crític, cohesionat, arrelat al territori i amb un projecte en revisió constant.
Actualment, participem a Esplac un total de 112 esplais, formats per unes 2.000 monitores i
monitors i més de 8.500 infants i joves, és a dir, som una entitat d'unes 10.400 participants, a
més de 54 dirigents i 217 sòcies col·laboradores.

Avui som a l’Assemblea General Ordinària, que és una cosa que passa un cop l’any i és
l'òrgan màxim de participació i decisió de l'associació i poden participar-hi tots els socis i
sòcies, com ho són els esplais i és per això que sou aquí avui. L’Assemblea garanteix el treball
democràtic a Esplac, ja que és on aprovem els objectius per aquest curs, expliquem la feina
feta, fem rendició de comptes, votem l'adhesió de nous esplais, les noves sòcies
col·laboradores... I el que surti d'aquest cap de setmana, per nosaltres són els compromisos
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que assumim tant les dirigents com els esplais, de cara a aquest nou curs, per seguir
treballant, seguir millorant i cada vegada tenir més impacte.

Pel que fa als terminis de l'assemblea; vau rebre la convocatòria el passat 11 d'octubre
juntament amb tota la documentació. A les reunions de sectors d'octubre vau poder treballar
la documentació juntament amb la resta d'esplais del sector. El dia 15 de novembre era
l'últim dia per presentar esmenes, és a dir, per presentar propostes de canvi als documents,
que es presenten per a ser votades a l'assemblea. I el dia 22 de novembre va ser l'últim dia
per presentar propostes d'esmenes transaccionals, és a dir, esmenes que es pacten entre qui
redacta el document i qui presenta l'esmena i que són un acord entre les dues parts.

Per nosaltres és important que la documentació de l’assemblea es faci arribar amb prou
temps i ho hem fet segons el nostre Reglament de Règim Intern i ens agradaria remarcar la
responsabilitat dels esplais en aquest punt, en poder llegir la documentació i estar
assabentades del que està passant a Esplac, perquè al final, repeteixo, Esplac sou els esplais
i llavors nosaltres assumim continuar fent esforços perquè disposeu de la màxima informació,
amb la màxima antelació i que aquesta sigui clara i digerible, perquè entenem que a vegades
són documents que es fan una mica grossos.

Des d’aquí, dono importància i dono les gràcies a totes les persones que han contribuït en la
redacció d’aquests documents, als esplais, als sectors, a les EGS, a les representants de
comissió, a l’Equip de Coordinació, i a la Secretaria Tècnica, perquè si no fos per vosaltres i per
les vostres aportacions, no tindríem aquesta documentació tal com la tenim avui. Després de
tants mesos de feina compartida, l’AGO és un espai que evidencia com volem treballar, de la
manera més participativa possible i que volem que serveixi per refermar el convenciment de
la bona feina que fem des dels esplais i de la gran xarxa que formem des d'Esplac.

Esplac sou vosaltres, i per això, l’Assemblea també és vostre. Des d'aquí us animo a participar
en tot el que necessiteu. Si teniu alguna pregunta, si voleu demanar alguna cosa, no dubteu a
fer-vos l'espai vostre, no dubteu a aixecar la mà i demanar un torn, i que estem aquí per
construir el que volem que sigui Esplac. Per tant, té sentit que estigueu des d'un rol actiu, que
pugueu preguntar, que pugueu demanar, i així entre totes ens ho farem. Intentarem respondre
i resoldre totes les coses que surtin i sobretot que l'AGO sigui un espai segur per a totes les
persones que estem aquí i que puguem estar còmodes per intervenir quan ho necessitem.
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Tot seguit, passarem a explicar qui formarà part de la mesa, quins seran els seus papers i
també parlarem de com es fan les votacions. Abans, però obrim un torn de paraula per si algú
té alguna pregunta o comentari.

No hi ha intervencions.

2. Constitució de la mesa i explicació del funcionament

Alícia: Com cada any, i tal com diuen els estatuts, la mesa està formada per una secretària, qui
pren acte, i una moderadora, qui regula les intervencions i el torn de paraula acompanyada de
jo mateixa, que faig la figura de presidència.

- La presidència, que soc jo, és la presidència de l'entitat i soc qui dona la benvinguda i
introdueix alguns punts.

- La moderació és l’encarregada de conduir l'assemblea: els punts, donar torns de paraula,
etc. Juntament amb la presidència, és la persona que més intervé a l’assemblea.
Habitualment aquesta figura l’ocupa una persona exmembre de l’Equip de Coordinació
d’Esplac que hagi abandonat el càrrec recentment. Pel fet que entenen la magnitud del que
vol dir l’AGO i l’han viscut molt des d’aprop.

- La secretaria és la persona encarregada de prendre acta i pràcticament no intervé a
l’assemblea. Aquesta figura s'acostuma a ocupar per exdirigents de l’entitat del territori on se
celebra l’Assemblea General Ordinària. Aquest any també serà la persona que llegirà els
vots.

La proposta per formar la mesa, que ja heu rebut amb la convocatòria, però explicaré és:

Com a moderadora: Irene Nadal, exmembre de l'Equip de Coordinació i sòcia d'Esplac.

Com a secretari: Xema Riba, ex-EGS del sector Maresme, territori que ens acull i soci d'Esplac.

Aleshores, la constitució de la mesa, s’aprova per aclamació, que vol dir que si ningú demana
una votació entenem que tothom hi està a favor, però abans d’això, obrim un torn de paraula
per si algú vol demanar que se sotmeti a votació o algú vol fer alguna aportació.

No hi ha intervencions. Es fa lectura del quòrum i es procedeix a la votació.
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Donem per aprovada la mesa i convido a l’escenari a la Irene i en Xema.

Vots a favor Vots en contra Vots en blanc Vots emesos Abstencions Quòrum
-

Resultat APROVAT S’aprova per
aclamació

Cap esplai
demana
votació

Irene: Bon dia. Com ja ha dit l’Alícia, jo soc la Irene, intentaré que l’AGO vagi fluida i sigui el
màxim d’amena possible.

Dit això, expliquem com serà el funcionament de l'assemblea i fem alguns recordatoris. Tal
com ha dit l’Alícia, l’assemblea està regulada segons les normes que marquen els estatuts i al
Reglament de Règim Intern que es va aprovar per assemblea. Tots els esplais teniu una
infografia que us hem donat a l’arribada.

Pel que fa al repartiment de persones a la sala:

La sala té una capacitat de 496 persones que esteu dividides per sectors. Però només podem
comptar els vots de la part de baix.

Pel que fa a l’estructura:

L'assemblea es divideix en dos dies. Aquest curs hi ha hagut alguns canvis i s’ha començat
dissabte al matí, que farem tots els punts, fins a les votacions de RdCs, Equico i Secretaria
General. A la tarda votarem Estatuts, RRI i Codi Ètic. Diumenge al matí farem Pla de Treball,
fira de projectes, el pressupost, les resolucions, dinarem i marxarem.

Explicació normativa nit.

El diumenge el plenari començarà a les 10 h. Per tant, a les 8 h ens llevarem per abandonar
l'Escola abans de les 8.45 h. Per tant, haurà de quedar tot recollit. Qui vulgui esmorzar, amb
el que s'haurà portat cadascú de casa, ho haurà de fer abans d'entrar al teatre. Diumenge
farem diversos punts i acabarem l'AGO just abans de dinar. Un dels punts que farem serà la
fira de projectes i comissions amb la qual us presentarem el Pla de Treball d'aquest curs. Vist
l'èxit de l'any passat ho hem volgut tornar a repetir! A les 14 h anirem a dinar i després ja
marxarem cap a casa. Tota la informació la trobareu a la guia de participació.

Respecte a les votacions
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- Cada esplai té un vot.

- Cada acreditat només pot votar pel seu esplai (Ex. Si un company/a d'un altre esplai surt de
la sala, només una altra persona acreditada del mateix esplai podrà exercir el dret a vot).

- Quan un esplai surti de la sala momentàniament, lliurarà el vot a la taula d'inscripcions del
hall, i no es podrà abandonar el recinte amb el vot. Si cal anar al lavabo o altres, el vot espot
deixar dins la sala en mans d’alguna altra persona acreditada.

- Durant les votacions no es pot sortir de la sala per no fer variar el quòrum. Això és molt
important!

- Els esplais nous no podreu votar fins que no s’hagi aprovat la vostra entrada a Esplac, en el
punt d’altes i baixes de sòcies.

- Sistema de votacions durant l'AGO: votarem a mà alçada amb les butlletes que us hem
donat a la taula de l'entrada. En cada votació demanarem per aquest ordre: vots a favor
(haureu d'alçar la butlleta verda), vots en contra (haureu d'alçar la butlleta vermella) i vots en
blanc (haureu d'alçar la butlleta blanca). Us demanem que tingueu els braços ben alçats
perquè les dirigents que conten vots puguin fer més fàcilment la seva tasca.

Els acords es prendran, durant l’assemblea, segons les següents majories.

Acord Votació

- Aprovació de l’acta de l’assemblea anterior
Aclamació: si no hi ha cap esplai que demani
que algun d'aquests punts es voti s'aprovarà
automàticament.
En cas que algú demanés la votació
s'aprovarien per majoria simple.

- Aprovació de la composició de la mesa.

- Aprovació de la proposta de facilitació.

- La incorporació d'esmenes en qualsevol d'aquests
documents.

- Aprovació de l'ordre del dia

Majoria simple: Vots a favor > Vots en contra
Els vots en blanc i les abstencions no es tenen
en compte.

- Aprovació de l'acta de l'assemblea

- Aprovació de l'admissió i expulsió de socis
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- Incorporació d'esmenes en qualsevol d'aquests
documents.

- La memòria del curs

Majoria absoluta: Vots a favor > 1/2 dels vots
emesos (vots emesos: vots a favor + vots en
contra + vots en blanc)

- El pla de treball

- El pressupost

- L'elecció de membres de l'Equico i les
Representants de Comissió

- L'aprovació de les resolucions

- L'aprovació dels Criteris de Distribució

- L'Elecció de l'Equip Gestor de Protocol

- La ratificació de la Comissió de Compliment

- Estatuts Majoria qualificada: Vots a favor > 2/3 dels
vots emesos (vots emesos: vots a favor + vots
en contra + vots en blanc)- Reglament de Règim Intern

Pel que fa als torns oberts de paraula:

En intervenir tothom ha de dir el nom, l'esplai i el número que se li ha assignat per poder fer
el recompte d'intervencions. També podeu dir el vostre nom de pirata! El número el teniu a la
vostra identificació. S'anima als esplais a explicar el motiu del seu vot, per tal de fer l’AGO
més constructives i participativa. Es farà un torn obert de paraules després de cada
presentació i abans de votar. En principi sempre farem torns oberts de paraula (és a dir, es fa
una pregunta/intervenció i tot seguit es dona resposta) i quan hi hagi més de 4 mans
demanades o augmenti el debat farem torn tancat (= s’anotaran totes les preguntes i
intervencions des de platea i llavors es respondran i ja no es podran fer més preguntes, llevat
que per al·lusions es cregui oportú). La persona que presenta un document o una esmena
podrà demanar una última paraula en un torn per tancar.

Respecte a les esmenes:

Les esmenes s'han presentat abans de l'AGO. Només s'acceptaran esmenes in situ que
apropin posicions per transaccionar: propostes aquí a l’assemblea per apropar dues posicions
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les posicions de qui presenta la documentació i qui ha fet l'esmena. Si la proposta d’esmena
no va en aquest sentit no es podrà acceptar.

Funcionament:

1. Ponent fa la presentació del document original
2. S’anunciaran les esmenes projectades a la pantalla i es convidarà a qui l'hagi enviat a

explicar l'esmena a explicar-la a l’escenari
3. Es presentaran les esmenes transaccionals si n’hi ha.
4. L'esmena se sotmetrà a votació directament si no hi ha esmenes transaccionals. En

cas que hi hagi una proposta d'esmena transaccional s'escollirà entre l'esmena
original i la proposta transaccional; i un cop s’hagi escollit quin text es prefereix,
aquest se sotmetrà a votació perquè es pugui incorporar. Quan ens trobem amb la
primera esmena, tornarem a explicar el funcionament.

5. Les esmenes transaccionals les pot presentar qualsevol persona present a la sala.
Una persona que vulgui presentar una esmena transaccional pot demanar ajuda
d'algú del Gran Comitè per fer-ho. La proposta ha d'estar ben definida en forma i
escrita en paper.

6. Les esmenes transaccionals, per sotmetre's a votació, les han d'acceptar les persones
que presenten la documentació i qui presenta l'esmena.

7. I per si no us ha quedat clara alguna cosa o heu desconnectat en algun moment, us
passem un vídeo amb el resum de la documentació!

Vídeo resum de la documentació

Irene: Hi ha alguna cosa del vídeo, que no quadra amb el que hem dit. Perquè a tothom li
quedi clar: l’Acta de l’AGO i la facilitació es voten per aclamació. L’Ordre del dia s’hauria de
votar pe aclamació, però, com que hi ha hagut una proposta de canvi, s’haurà de votar per
majoria simple.

Alícia: Altres informacions importants de cara a l’Assemblea.

Pel que fa a les xarxes socials:

Alícia:
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- A la presentació hi podeu veure els hashtags que estem fent servir i que podeu utilitzar
quan feu publicacions a qualsevol de les vostres xarxes. Recordeu-vos d'etiquetar Esplac si
feu publicacions. Així Esplac ho pot compartir i fem més visible la nostra tasca i aquest
importantíssim espai de participació.

- Durant el cap de setmana tindreu una sorpresa! Un filtre d’Instagram xulíssim.

- Hi ha un projector amb el Twitter on s’aniran veient els tuits. Estarà encesa durant els
debats i les pauses, però no durant les votacions ni presentacions. Demanem respecte per la
gent que parli i que no distorsioni. Tan sols s'apagarà si s'utilitza per fer comentaris fora de
lloc o desagradables, en aquest cas no es tornarà a encendre.

- Demanem respecte per la gent que parli i que no distorsioni perquè no és fàcil estar aquí a
dalt. Tan sols s'apagarà si s'utilitza per fer comentaris fora de lloc o desagradables, en aquest
cas no es tornarà a encendre.

Pel que fa a la facilitació:

- Aquest any mantenim la figura de la facilitadora. Creiem que és molt important que a
l’assemblea hi hagi aquesta figura per qualsevol cosa que passi que ens ajudi a gestionar i
apropar posicions. Com en els últims dos anys, ho farà el Víctor Malràs, formador de l'Escola
Lliure el Sol, que ens acompanyarà durant tota l'assemblea i estarà a la sala. Després es
presentarà, però podeu dirigir-vos a ell per fer-li saber qualsevol incomoditat o cosa que
tingueu.

En la línia de vetllar perquè l’Assemblea sigui un espai segur per tothom, pel que fa al Punt
Lila:

- Durant l'AGO, hi haurà persones amb braçalets de color lila (per motius no clars, no s’ha
pogut acabar fent), a qui us podeu apropar si necessiteu comunicar algun tipus d'agressió o
d'incomoditat. També podeu fer-ho a través del telèfon d'emergència, que és el 667 263 132.
Es pot trucar i enviar missatges a través de WhatsApp.

- A més, a la nit comptarem amb un punt lila en físic que durarà de 22h a 00.30h i que serà al
parc de Can Rafart, al mateix lloc on fem l'activitat a la nit. Si us plau, si veieu alguna actitud
discriminatòria o si la viviu, la gent de l’equip gestor i l’equip del Punt Lila, som aquí per
acompanyar-vos, si podeu soles, doncs endavant, molta força. Però si necessiteu
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acompanyament ho podem pensar juntes i us animem que utilitzeu les eines que proposem
perquè l’assemblea pugui ser un espai segur.

Irene: obrim un torn obert de paraula per si algú té algun dubte o alguna cosa que no hagi
quedat prou clara.

No hi ha intervencions.

Irene: Doncs anem a fer el repàs del quòrum dels esplais que som a la sala.

Es fa la lectura dels esplais assistents:

Bages Berguedà i Cerdanya: Avià, el Geps, Can Cristu, El Cep i Safa.

Baix Llobregat: Trapella.

Barcelona Nord-Est: Xiroc, Xango i Trencalòs (com a soci observador).

Vallès Occidental: Clupi, l’Eixam, el Pica-roca, el Piolet, Pla de Bonaire, el Sarau, la Fera, i el
Farfalla.

Camp de Tarragona: la Grapadora i l’Esclop.

Girona: El Papu Tisores i el Garbell (com a soci observador).

Baix Besòs: Diplodocus, Puig - Castellar i el Xirusplai.

Barcelona Oest: Espurna de Gràcia, Foc Nou, Matinada Pòrtics, GMM, Movi de Sarrià i Agost.

Vallès Oriental: el GEPA, el Botó, el Refugi i les Bruixes i Bruixots.

PGA: Esplai GER i Cal Nialet (soci observador).

Maresme: el Garbí, el Guaita’l, la Tribu, el cau l’Espolsada, el club d’Esplai Vilassar, l’Olla de
Grills i 4Pedres.

Ripollès Osona i Moianès: el Güitxi Güitxi i el Creixent.

BCN Sud: l’Olivera Rodona, l’Espurna, Turons, el Centre d’Esplai Boix i el Sant Medir.
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Per tant som 47 esplais a la sala amb dret a vot i 3 esplais socis observadors, de moment,
sense dret a vot.

3. Aprovació, si s’escau de l’ordre del dia de l’Assemblea

Alícia: Recorda la importància de quedar-se fins al final de l’AGO. Apostem perquè sigui de
cap de setmana per poder deixar espais a la participació tranquils i poder-nos allargar en
algun debat si és necessari. L’AGO és l’espai decisori més important de l’associació, per tant,
és important que us pugueu quedar fins al final, també per poder garantir un espai de grups
de treball i projectes de qualitat i construir un projecte de manera col·lectiva.

Com dèiem abans, normalment l’ordre del dia s’aprova per aclamació, però, a causa de la
proposta canvi per tal que puguem anar més relaxades al llarg d'aquest matí, el votarem per
majoria simple. Per tant, mourem el punt de les rendicions de compte a dissabte a la tarda,
que és quan es farà la rendició de comptes del Grup de Posicionaments, l'Equip Gestor de
Protocol i la Comissió de Compliment i també es presentarà l'Informe d'Aplicació de la Carta
de Gestió responsable de recursos. I, avui a la tarda farem el punt de la presentació de l'estat
del Pla Estratègic que estava previst per diumenge matí. Aquests són els canvis que
proposem.

Irene: Obrim un torn de paraula. Recordar-vos que s’aprova per majoria simple (més vots a
favor que en contra).

No hi ha intervencions. Es fa lectura del quòrum i es procedeix a la votació.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum

46 0 0 46 1 47

Resultat APROVAT

Xus: L’ordre del dia queda aprovat per 46 vots a favor i 1 abstenció.

Esplais Catalans - Esplac | www.esplac.cat | @esplaiscatalans

16

https://goo.gl/maps/cZ9Hn848wLWZ2dut9
http://www.esplac.cat
http://www.instagram.com/esplaiscatalans


Acta de l’AGO 2023 | Esplais Catalans

4. Aprovació, si escau, de la proposta de facilitació de
l’assemblea

Irene: Com s'ha explicat hi ha una proposta de facilitació de l'assemblea. Ara el Víctor es
presentarà i explicarà millor la figura. Si hi ha dubtes s'obrirà un torn de paraula.

Víctor (58): Bon dia, Soc en Víctor, ex-moni de l'esplai Drac Màgic i formador de l'escola. En
primer lloc, disculpar-me, perquè al principi d el'Ago no era present. Em fa molta il·lusió ser
aquí un any més, per tercer any, primer a Vila-seca, l'any passat a Vilafranca i enguany a
Vilassar.

La figura de facilitació es va crear principalment per vetllar pel bon funcionament de
l’Assemblea, posant el focus en les dinàmiques relacionals que es creen, però que sabem que
van més enllà d’aquest espai. Això es tradueix en el fet que estic aquí present perquè
intenteu sentir-vos còmodes i que puguem generar un bon clima, de participació, entesa,
acords compromisos… i que si és necessari em pugueu fer servir si en algun moment no
trobem un moment de sortida. Si en algun moment us sentiu incòmodes amb què ha passat a
l'assemblea o algun malestar per què ha passat, us podeu adreçar a mi per buscar punts de
trobada i arribar a bon port. Simplement, voldria dir-vos que estaré a l'entrada del teatre i que
us podeu adreçar allà. Si en algun moment detecto un punt d'estancament i postures rígides,
també segurament intervindré. Albiro una AGO a la vista plena de participació, compromisos,
entesa, acords i sobretot molta energia de l'esplai.

Irene: S’obre un torn obert de paraula per fer alguna pregunta al Víctor o per sotmetre a
votació la figura de facilitació.

Cap esplai demana votació. S’aprova la figura de facilitació per aclamació.

5. Anàlisi de la Comissió de GSDD de les intervencions de
l’AGO anterior

Irene: Com hem dit, a cada AGO fem un recompte d’intervencions, i ara ens agradaria volem
compartir amb totes vosaltres l'anàlisi amb perspectiva de gènere de les intervencions de
l'AGO del curs passat. Es convida a la Mercè, la Clau Moles, la Timur i l'Aina a fer la
presentació de l'anàlisi.
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Mercè (1): Soc la Mercè, fa tres anys que des de GSDD analitzem l'AGO, qui intervé i com
intervé. Ara us explicarem el resum de l'any passat. Pel que fa al tipus d’intervencions, la
majoria d'intervencions van ser des de dalt de l’escenari, un 65% de la Mesa, que això és
quasi un 30 % menys que l'any anterior, és un fet que cal celebrar perquè tot i que la majoria
d’intervencions continuen sent des de la mesa i ocupant una gran part de l’espai ens anem
acostant més cap a un model assembleari més horitzontal, que és el que reclama Esplac.

Timur (30): L'any passat hi va haver una sobre representació per part de les dones cis i una
infrarepresentació dels homes cis. Si considerem l’ocupació de l’espai amb el temps ocupat
durant l’assemblea. Aquest suposa un gran canvi en comparació a l'AGO 2021, on la
representació més gran, va ser per part dels homes cis amb més d’un 10%, el que ens fa
reflexionar en com s’estan repartint els espais a mesura que anem prenent consciència de la
nostra presència i la nostra veu. Hi ha una representació coherent de persones no binàries i
amb altres identitats dissidents, ja que el percentatge del temps ocupat és molt similar al de
la seva participació. Tot i això, estem poc presents dins l’AGO.

Aina (109): Pel que fa a les dirigents, l'última AGO les dones cis, i les persones bisexuals van
estar sobrerepresentades. En el cas de les dones cis, una diferència del 9,7% envers l’anterior
AGO. Hi ha una infrarepresentació dels homes cis, en major part, a causa de la consciència
que existeix de l’equip polític d’Esplais Catalans en l’organització i distribució de les funcions
durant l’AGO. Tot i aquesta consciència i millora respecte als anys anteriors, les persones
dirigents homosexuals i no binàries, estan infrarepresentades, de manera que des del Gran
Comitè s’ha de continuar procurant per repartir l’espai de manera més equitativa.

Pel que fa a la Mesa, ha tingut un protagonisme del 50,3% en les intervencions, dins de la
mesa, la moderació ha realitzat el 70% de les intervencions i ha ocupat el 80% del temps, la
presidència el 25% de les intervencions i ha ocupat el 20% del temps, mentre que la
secretaria no ha intervingut públicament. En l’AGO anterior es va observar certa tendència
cap a una moderació percebuda com a masculina, mentre que la secretaria i la presidència
van ser percebudes com a figures femenines. Això va quedar reflectit en alguns comentaris i
bromes durant l’assemblea que no van encoratjar la participació. Considerem que en l’AGO
del 2022 es van tenir en compte aquestes crítiques i es va configurar la mesa tenint en
compte aquestes visions.

Clau (60): Veiem que, a diferència de l'any anterior, les intervencions de les dones cis, són les
que tenen més durada en aquesta secció, sent això més coherent amb la seva presència
majoritària dins l'Assemblea. Tot i això, aquestes suposen només un 10% més que la durada
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total de les intervencions dels homes cis, que són molt inferiors en presència que són molt
inferiors en presència. La participació de les persones no binàries és d'un 6,5% més elevada
que en anys anteriors, i més tenint en compte que representen només un 5% de les
participants.

Rosa Moles (61): Això són les intervencions en clau d’orientació sexual, llavors, no hi ha text
ni informació perquè estan molt esbiaixades. Seguim veient que costa molt, o com segueix
sent tabú o genera certa incomoditat, com expressar l'orientació sexual pròpia, tot i que, en
aquest cas, era anònima i destinat a poder fer aquesta anàlisi. Us animem molt com que
seguiu expressant-la, en aquest cas, i també com agrair que, respecte a l'any passat, sí que
molta més gent la va dir. Això és la comparació respecte a l'any anterior. També hi ha les
conclusions, i és una mica com el resum de què han fet les meves companyes. Bàsicament,
remarcar una mica que, sobretot, el tema de figura de mesa, que a vegades suposa una mica
d’incomoditats, o és la que genera més conflicte. Aquest 30% d'espai, que va reduir respecte
a l'any passat, pel que fa a ocupar, és realment significatiu i també es fa aproximar-nos tant
aquest model assembleari, malgrat el protocol que existeix, i res, seguir animant a
revisar-nos, a participar i a fer d'Esplac un espai més inclusiu i plural.

Irene: Moltes gràcies. Ara veurem un videoresum de la Monifesta’t del 2023.

Vídeo Monifesta’t

6. Aprovació, si escau, de l’acta de la XLI Assemblea
General Ordinària

Irene: Passem ara a l'aprovació, si escau, de l'acta de l’Assemblea General Ordinària anterior.
El quòrum segueix sent de 47 esplais a la sala amb dret a vot, llavors, recordeu que si ningú
ho demana l’Acta s’aprovarà per aclamació. S’obre un torn obert de paraules.

No hi ha cap intervenció.

Irene: No hi ha paraules demanades, per tant, l’Acta de l’Assemblea anterior queda aprovada
per aclamació.
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7. Examen i aprovació, si escau, de la Memòria del curs
2022-23

7.1 Introducció

Irene: Ara presentarem la memòria, l'informe de gestió del Gran Comitè, l'informe de gestió
de les Representants de les Comissions, l'informe de gestió de l’Equip de Coordinació i
l'informe de gestió de la Secretaria General. Tot i això, la votació de memòria es farà després
de presentar els informes de gestió. Recordeu que, tot i que la votació sigui després, es vota
sobre la memòria i no sobre els informes de gestió. Els informes de gestió són documents on
s'explica què s'ha fet: les hores, els quilòmetres, etc. dels diferents equips. Per això, es vota
sobre la memòria.

Convidem al Pau Casanovas perquè presenti la memòria, al Bernat Riu perquè presenti
l'informe de Gestió del Gran Comitè, a l’Iris Garcia, la Mariona Guillén i la Mercè López perquè
presentin l'informe de gestió de les Representants de Comissió, al Pau Casanovas i l’Alícia
Antolín perquè presenti l'informe de la gestió de l’Equico, i a la Clara Bricullé per presentar
l'informe de la Secretaria General.

7.2 Presentació de la memòria

Pau Casanovas (4): Com que la memòria és un dels documents que s’han de votar per això
estem destinant ara aquest punt aquí, però recordo que durant l’acte públic, hem vist un
vídeo, que hem explicat tot el que fèiem durant l’any. Allà estava molt més explicat del que
faré jo ara. És un document que explica tot el que hem fet el curs que hem acabat ja, el
2022-2023 com podeu veure en pantalla. En dades generals, som 112 esplais, 8.564 infants
i 1.900 monis. Hem superat la barrera de les 10.000 persones, i podem estar molt orgulloses
d’això, esperem poder seguir creixent molts anys més.

Farem un repàs de destacats de l’any:

Pel que fa a sectors, projectes i comis, hem passat a ser 13 sectors, perquè Barcelona s’ha
dividit en 3 i, per tant, hem guanyat 2 sectors, i el Bages, Berguedà també ha incorporat la
Cerdanya. Aquest curs va ser el primer amb 4 comissions, vam incorporar la comissió Línies
Pedagògiques i vam transformar Internacional definitivament en una comissió, i han anat fent
molta feina. Hem estat treballant en 5 projectes, que són: Locals i Territori, Relleu, Inclusió i
Diversitat, Participació d’Infants i Joves i la Monifesta’t. Pel que fa a les accions destacades,
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tot i que les heu vist abans en el vídeo, hi ha el manual de bones pràctiques, que ha fet
Reduint Petjada, Línies Pedagògiques va fer l’enquesta d’autodiagnosi, que teniu al vostre
abast i també teniu al vostre abast el joc de taula del projecte de Relleu. Després la revista de
Som Esplai ja s’ha reformulat i ja sabem que a partir d’ara serà La Piqueta, que tenim moltes
ganes de veure en què es transforma. A més a més, ni més ni menys que 20 monitores s’han
format en activitats internacionals, que també és motiu de celebració.

Aleshores, les grans activitats que hem dut a terme aquest any que ens han aplegat a tots i a
totes, van ser, el 6 de maig la manifestació de Deslocalitzades, es busquen locals dignes!, que
vam ser més d’un miler de persones. L’Escola d’Esplac sobre paidocentrisme, les tres
jornades principals que fem: les dissidents i les ambientals, que fem nosaltres conjuntament
amb l’Escola i les de lleure i feminismes que organitzem conjuntament amb Escoltes Catalans
i Minyons Escoltes i Guies. Finalment, la Monifesta’t 2023, amb el lema: Pel món que volem,
les joves eduquem. Com ha dit la Irene, després es votarà la memòria!

Irene: S’obre un torn de paraula sobre la Memòria.

No hi ha intervencions.

7.3 Presentació de l’informe de gestió del Gran Comitè

Bernat (17): Presentaré l’informe de Gestió del Gran Comitè. El Gran Comitè és l’equip que
formem les EGS, les RdC i les Equicos. Ara mateix som 50 voluntàries, que com a cosa bona
hem tornat a superar el número anterior a la pandèmia. No tot són notícies bones, també ara
d’aquest Gran Comitè hi ha una participació ara mateix d’un 50%, que és una lleugera
baixada sobre l’any anterior. Però seguim mantenint una major participació dels anys
anteriors a la covid. Ens hem reunit en 7 reunions i també en 4 tancades, on han participat de
mitjana de 7,5 equips de 13 que tenim.

Els EGS som els que representem els territoris i ens encarreguem d’executar el Pla de Treball,
així com representar els esplais en el dit, Gran Comitè. I les RdC s’encarreguen de donar una
visió a Esplac de la temàtica de la seva comissió i també executen el Pla de Treball de la
comissió. Ara mateix n’hi ha 6, que tal com veieu estan repartides en les següents 4
comissions. Per últim, les RdC han incrementat les seves funcions al Gran Comitè.

Irene: Gràcies, s’obre un torn de paraula.
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No hi ha intervencions.

Tanquem el torn de paraula.

7.4 Presentació de l’informe de la gestió de les Representants de
Comissió

Mariona Guillen López (5), Responsable de la Comissió Reduint Petjada. L'any passat vam
sortir escollides les dues Mariones, però aquest any deixem al càrrec totes dues. Això implica
que no hi haurà representació de la comissió. Durant aquest curs, hem realitzat 35 reunions, ja
siguin a la comissió, participant en el Gran Comitè o en altres espais de participació. Li hem
dedicat bastants hores i ens hem desplaçat uns quants quilòmetres. Com a petit resum, tot i
que demà tindrem la paradeta i serà un espai més xulo per conèixer i explicar tot el que hem
fet i tot el que farem, hem encaminat la visió de la comi al mateix temps que ha evolucionat el
moviment ecologista i, per tant, hem fet una anàlisi del discurs i accions a Esplac. Ens hem
marcat unes accions i assegurar que les aconseguim i hem tingut presència en espais com
l’AGO passada, la Monifesta’t i jornades, creant espais de participació. I en l'àmbit extern, hem
estat atentes a esdeveniments i accions locals de l’àmbit. Per posar un exemple, vam anar a
fer una ojeada, a l’Assemblea Catalana per la Transició Ecosocial. I en l’àmbit intern hem
donat suport als esplais. Demà ens seguim veient!

Iris (224): RdC d’Internacional. Perdoneu, la Shes no pot estar aquí. Nosaltres també hem fet
unes quantes reunions, moltes no han estat oficials, perquè sovint ens trucàvem perquè hi ha
hagut diferents problemes que havíem de resoldre, dins de l’IFM, que és com Esplac però
mundial, perquè hi ha altres organitzacions. I kilòmetres, doncs bé, el Comitè Internacional es
va fer a Àustria, llavors hi ha coses que no es poden calcular bé, però bé, viatgem!
Principalment, preparem les reunions mensuals, fem l’acompanyament de les monitores que
se’n van a fer formacions, per projectes diversos d’associacions de l’IFM, i també donar suport
als esplais que marxen a l’estranger.

Principal tenim tres objectius dins la comi. Donar a conèixer la vessant internacional d’Esplac,
tant a Catalunya com a la resta del món, revisar els recursos actuals com la guia
d’internacionalisme i volem crear més xarxa amb altres associacions d’arreu que siguin
similars a Esplac. Gràcies!

Mercè López (1): Soc RdC de GSDD. Estic sola, però la intenció és renovar i que pugi també
Clau com a RdC per tenir més forces. Llavors hem fet 32 reunions, 67 hores i 244 km

Esplais Catalans - Esplac | www.esplac.cat | @esplaiscatalans

22

https://goo.gl/maps/cZ9Hn848wLWZ2dut9
http://www.esplac.cat
http://www.instagram.com/esplaiscatalans


Acta de l’AGO 2023 | Esplais Catalans

recorreguts. Com a tasques, hem dinamitzat les reunions de la comissió, proposar activitats i
formacions, també dinamitzar les jornades de lleure i feminismes, les dissidents i tallers i fires
de l’AGO i la Monifesta’t. Pel que fa a la interlocució amb Esplac, l’observació i l'anàlisi del
discurs i accions d’Esplac, aportar la perspectiva GSDD a esdeveniments i generar recursos
per treballar la perspectiva GSDD a l’esplai.

Irene: Obrim un torn de paraula per si algú vol fer alguna pregunta a alguna de les
Representants de Comissió.

No hi ha intervencions i es tanca el torn de paraula.

7.5 Presentació de l’informe de la gestió de l’Equip de Coordinació

Alícia (21): Presentem l'informe de gestió perquè pugueu veure com desglossem totes
aquestes hores i fer una mica d’acte de transparència de la confiança que ens doneu quan ens
voteu en assemblea, però això ho fem les RdC i les persones de l’Equico. Fent retrospectiva,
al curs del 22-23 a l’AGO de l'any passat es va incorporar una nova membre, la Cris, i això va
fer que fóssim un equip de 6 membres comptant la Clara. El fet de ser 4 persones que ja
havíem estat a l'entitat ens va donar, vaja, l'entitat i el rol, ens va donar bastant estabilitat,
però amb molta energia nova per continuar amb els projectes del curs. Les funcions principals
que tenim les persones de l’Equip de Coordinació són: liderar projectes i grups de treball,
donar suport als sectors i en la mesura que es pot als esplais. També representar l’associació i
participar dels espais de decisió com poden ser les nostres reunions, les del Gran Comitè, etc.

Aleshores, si fem un resum de reunions podeu veure: Hem fet 4 tancades de l’Equip de
Coordinació, 34 reunions de l’Equico, 4 tancades amb el Gran Comitè i 8 reunions del Gran
Comitè. Pel que fa al lideratge de projectes i accions ordinàries que podeu veure que és un
gran gruix de la nostra feina, podeu veure que hem fet 95 reunions de lideratge de projectes i
161 reunions de lideratge d’accions ordinàries, això entre totes. Dels sectors geogràfics hem
fet 51 reunions amb EGS dels diferents territoris. Pel que fa a la representació externa, aquest
any hem fet molt d’això, 74 reunions que han sigut l’Escola Lliure el Sol, el CNJC, amb la
Taula de la Infància i l’Adolescència de Catalunya, la Fundació Ferrer i Guàrdia, l’IFM-SEI i la
Generalitat.

Pau Casanoves (4): Aleshores tot això que explicava l’Alícia, es tradueix en ni més ni menys
que en 3748 hores entre reunions, visites i acompanyaments, això sumant les 5 persones
voluntàries de l’Equip. No només això, sinó que en ser un càrrec que afecta tot el territori
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català, ens desplacem molt i ens ha suposat a més de 30.000 km, 920 hores de
desplaçament, pràcticament una mitja jornada per cadascuna de nosaltres. Finalment, també
per transparència que sapigueu que hem impartit 3 formacions bàsicament els cursos dels
mòduls associatius que fem, els cursos Marta Mata d’estiu, amb l’Escola Lliure el Sol. 20
visites i acompanyaments als esplais, i evidentment, participem de totes les grans activitats,
com són l’Assemblea General Ordinària i Extraordinària, la Monifesta’t, les tres jornades,
l’Escola d’Esplac, la trobada de sòcies i la presentació del conte. Per a més detalls podeu
veure l’informe de gestió i podeu veure el desglossament de totes les reunions que ha fet
cadascuna de les membres de l’Equip, vull dir que pel que fa a transparència està tot a
disposició.

Irene: S’obre un torn de paraula

No hi ha intervencions.

7.6 Presentació de l’Informe de la gestió de la Secretaria General

Clara Bricullé (9): Soc la Secretaria General. Aquesta és una figura una mica excepcional,
perquè és l'única persona de la Secretaria Tècnica que a més a més, és escollida a l’AGO i soc
l'única persona que forma part d’un equip polític que a més a més, treballo a Esplac. Això vol
dir que soc l’alliberada de l’Equip de Coordinació. Aleshores, aquest any ha estat un any molt
marcat pel relleu a la Secretaria Tècnica i també per a la preparació de la Monifesta’t i tot el
procés que hem fet per revisar els Estatuts i el Reglament de Règim Intern que ho votarem
aquesta tarda. En total, això m’ha suposat 261 reunions que han suposat 1000 h de reunions
i he recorregut 4617 kilòmetres entre reunions de l’Equico, visites a esplais, etc. Aleshores la
meva tasca es resumeix en 3 blocs.

El primer és les visites i suport a esplais; per exemple, esplais que han tingut problemàtiques
amb el local, he assistit a reunions amb els ajuntaments, o també hem creat la nova àrea
d’abús sexual infantil. Participo també en la tasca directiva de l'associació, en el que és el
lideratge de projectes, suport a l'EGS, i també preparar els diferents espais de participació. I
també represento Esplac amb reunions amb altres entitats, com és la Direcció General de
Joventut, l'Escola Lliure al Sol, etc.

Pel que fa a la tasca directiva de l’associació, que és el que m’ocupa més gran part de la meva
feina, destaquen sobretot les reunions de l'equip de coordinació, i les reunions de la
coordinació tècnica, que són les quatre caps d'àrees de la Secretaria Tècnica. A més a més,

Esplais Catalans - Esplac | www.esplac.cat | @esplaiscatalans

24

https://goo.gl/maps/cZ9Hn848wLWZ2dut9
http://www.esplac.cat
http://www.instagram.com/esplaiscatalans


Acta de l’AGO 2023 | Esplais Catalans

com que ha estat un any supermarcat pel relleu a la ST, aquestes reunions han augmentat en
número. Per al que fa el lideratge de projectes i àrees, sobretot hem fet reunions a l'àrea
d'organització, que és l'àrea que preparem les reunions de l'Equico, i també les restant
tancades que fem. I també, aquest any s'han sumat tota la preparació de la Monifesta’t, que
s’han sumat 17 reunions més.

Aleshores, en el que són les visites als esplais, sobretot està tot bastant equilibrat entre
reunions a l'àrea d'atenció personalitzada, que som les que fem seguiment de quina és
l'atenció personalitzada als esplais des d'Esplac, visites d'esplais, és el que us deia, com
visites d'esplais en problemàtiques específiques, i també bastants visites a esplais nous.

I en la representació externa, sobretot aquest any, hem fet moltes reunions amb
l'administració pública per la reformulació d'una de les subvencions que rebem, com a Esplac,
i també moltes reunions amb l'escola Lliure al Sol, que és la nostra escola de formació i
participem activament com a cooperativa.

Irene: S’obre un torn de paraula.

No hi ha intervencions.

7.7 Votació de la Memòria

Irene: Com hem explicat, es vota la memòria que heu rebut i no els informes de gestió que
han presentat els diversos equips. Seguim sent 47 esplais a sala amb dret a vot. La Memòria
s'aprova permajoria absoluta, és a dir, han de ser a favor el 50% dels vots emesos.

Es procedeix a la votació.

Vots a favor Vots en contra Vots en blanc Vots emesos Abstencions Quòrum

46 0 1 47 0 47

Resultat APROVAT

Veurem el Vídeo Resum de l’Escola d’Esplac 2023
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8. Ratificació, si s’escau, de les altes i baixes de sòcies i
socis

Irene: Les sòcies col·laboradores són aquelles que comparteixen els valors i missió de
l'associació i que li donen suport econòmic.

Es fa una lectura de les altes i baixes que hi ha hagut aquest curs.

Es pregunta si algú té alguna objecció en votar en bloc. Es procedeix a la votació.

Votació permajoria simple.

Vots a favor Vots en contra Vots en blanc Vots emesos Abstencions Quòrum

43 0 3 46 1 47

Resultat: APROVAT

Alícia: Veiem com any rere any anem creixent en nombre de sòcies i actualment ja som 226
socis i sòcies col·laboradores! Ara és el moment en què us recordo que si no sou sòcies
d’Esplac, podeu ser-ho! Si sou monis o dirigents podeu fer-ho amb la quota de 10€ a l'any. La
sencera és de 30€ a l'any que tampoc és super elevada. El fet de tenir més sòcies
col·laboradores a nosaltres ens permet tenir més autofinançament i poder fer algunes coses,
depenent una mica menys de l’administració pública, que tal com ens explicaran demà és la
nostra major font de finançament. A l’agenda teniu una butlleta, a fora teniu una taula de
“Vull ser sòcia d’Esplac”, com a monitores a més, si voleu fer la quota de 10 euros, però
pagueu 3 anys seguits us podeu endur la dessuadora xulíssima amb el disseny del Turu. Us
animem molt a ser sòcies, perquè és dir que creieu en el projecte i fer una mica de
recolzament. Finalment, dono les gràcies a aquelles persones que donen suport a l'associació.

PAUSA DE 15 min

Vídeo del Banc de Recursos d’Esplac
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9. Aprovació, si s’escau, de les altes i baixes d’esplais

Irene: Es fa un repàs del quòrom

Bages Berguedà i Cerdanya: Avià, el Geps, Can Cristu, El Cep i el Safa.

Baix Llobregat: Trapella.

Barcelona Nord-Est: Xiroc, Xangó i Trencalòs (com a soci observador).

Vallès Occidental: Clupi, l’Eixam, el Pica-roca, el Piolet, Pla de Bonaire, el Sarau, la Fera, i el
Farfalla.

Camp de Tarragona: la Grapadora i l’Esclop.

Girona: El Papu Tisores i el Garbell (com a soci observador).

Baix Besòs: Diplodocus, Puig-Castellar i el Xirusplai.

Barcelona Oest: Espurna de Gràcia, Foc Nou, Matinada Pòrtics, el GMM, Movi de Sarrià i
l’Agost.

Vallès Oriental: el GEPA, el Botó, el Refugi i les Bruixes i Bruixots.

PGA: Esplai GER i Cal Nialet (soci observador).

Maresme: el Garbí, el Guaita’l, la Tribu, el cau l’Espolsada, el club d’Esplai Vilassar, l’Olla de
Grills i 4Pedres.

Ripollès Osona i Moianès: el Güitxi Güitxi i el Creixent.

BCN Sud: l’Olivera Rodona, l’Espurna, Turons, el Centre d’Esplai Boix i el Sant Medir.

Per tant som 47 esplais a la sala amb dret a vot i 3 esplais socis observadors, de moment,
sense dret a vot.
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9.1 Baixes esplais

Alícia: Som de les poques associacions d'educació en el lleure que tenim criteris de sortida. És
per això que a cada AGO votem altes, però també baixes dels esplais. El criteri per donar de
baixa els esplais és que portin 5 cursos o més sense funcionar, i si no comparteixen el model
voluntari i associatiu d’Esplac, també és un motiu per donar-los de baixa. Aquest curs
proposem donar de baixa els esplais Aitana, de Valls, La Floresta de Tarragona i Magdalena
de Lleida, tots tres per inactivitat.

Irene: Mentre fem aquesta votació, demanem als esplais Trencalòs, El Garbell i Cal Nialet
perquè pugin a presentar-se.

Obrim un torn de paraula per si hi ha algun comentari.

Passem a la votació per donar de baixa aquestes associacions. La votació és per majoria
simple.

Es procedeix a la votació.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum

43 0 0 43 4 47

Resultat: APROVAT

9.2 Presentació de l’Esplai Trencalòs

Irene: Un cop acabada la primera part del punt es passa a la presentació de nous esplais.
Aquest any, es presenten tres esplais nous. L'esplai Trencalòs del sector Barcelona Nord-Est,
El Garbell del sector Girona i Cal Nialet, del Sector Penedès, Garraf i Anoia. Veureu que
també heu rebut la carta de l'esplai Perifèrik, que finalment no es presentarà i continuarà sent
soci observador un any més.

- Primer es presentaran tots els esplais i després els votarem un per un.

- Els demanem que un cop s'hagin presentat, que es quedin a l'escenari fins que tots els
esplais nous hagin estat votats.
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★ Vídeo de presentació de l’esplai Trencalòs.

Irene: Obre un torn de preguntes per l’esplai Trencalòs. Donem la Benvinguda a l'Agrupa,
amb ells puja el quòrum a 48 esplais amb dret a vot a la sala. Benvingut Agrupa!

No hi ha preguntes.

9.3 Presentació de l’Esplai el Garbell

★ Vídeo de presentació de l’esplai el Garbell

Irene: Obre un torn de preguntes per l’esplai el Garbell

No hi ha preguntes.

9.4 Presentació de l’Esplai Cal Nialet

★ Vídeo de presentació de l’esplai Cal Nialet

Irene: Obre un torn de preguntes per l’esplai Cal Nialet. Hi ha una pregunta.

Arnau (148): La localització que heu dit és Santa Coloma de Queralt? Doncs teniu un veí de
Conesa que votarà que sí.

9.5 Votació

Irene: Com hem dit abans, votarem esplai per esplai. Les votacions són per majoria simple,
ara mateix el quòrum a la sala és de 48.

Es procedeix a la votació.

Votació per aprovar l’entrada de l’esplai Trencalòs.

Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

45 1 2 48 0 48
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Resultat: APROVAT

Votació per aprovar l’entrada de l’esplai el Garbell.

Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

47 0 0 47 1 48

Resultat: APROVAT

Votació per aprovar l’entrada de l’esplai Cal Nialet

Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

46 0 2 48 0 48

Resultat: APROVAT

Xema: Tanca la votació i llegeix els resultats.

Amb l’aprovació de l’entrada dels 3 nous esplais, el quòrum a sala passa a 51 esplais
amb dret a vot.

Alícia: Si hi ha algun esplai que vol compartir el perquè del seu vot, com ha fet l’Espurna de
Gràcia, ens agrada que ho feu, creiem que és enriquidor i pot servir, tant al document o esplai
o persona que estigui votant com a la resta d’esplais.

Ara donarem el diploma de benvinguda i una carpeta amb tota la documentació de l’AGO, i
amb les targetes per votar a partir d'ara a l'AGO. Benvingudes!

Alícia: Ara som 110 esplais, incloent els tres esplais observadors, l'esplai Perifèrik de la
Verneda (Barcelona), l'esplai Aixopluc d'Aiguaviva i Quatre Camins de Quart.

★ Vídeo temàtic esplais d’Esplac
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10. Ratificació, si s’escau, de la proposta de composició
de la Comissió de Compliment

Irene: Passem a la ratificació de la proposta de composició de la Comissió de Compliment.
Convidem a les membres de la comissió a pujar: Elena Bornay, Gina Dalmau, Ariadna Jené,
Mariona Guillén, Alícia Antolín, Timur Ivanov, Anna Bach, Mercè López, Pau Mora, Laura
Muñoz i Anna Vila i Amàlia Garcia de la Secretaria Tècnica.

Alícia: La Comissió de Compliment és l'òrgan que s'encarrega de fer complir el Codi Ètic, el
document on estan els drets i deures de les dirigents que formen part d’Esplais Catalans, que
votarem en assemblea. El grup de persones s'encarrega de rebre denúncies, en cas que n’hi
hagi, fer les investigacions pertinents i proposar les sancions segons els incompliments. Cada
any s'aprova en bloc la composició d'aquesta Comissió de Compliment, formada per
membres del Gran Comitè, que voten qui creuen que podria fer bé aquesta tasca.

Irene: Obrim un torn de paraula per si hi ha preguntes o comentaris.

No hi ha cap intervenció. Es fa lectura del quòrum i es procedeix a la votació.

Irene: Passem a la votació. És una votació a majoria absoluta. Els vots a favor són superiors a
la meitat dels vots emesos (vots emesos: vots a favor + vots en contra + vots en blanc)

Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

47 0 3 50 1 51

Resultat: APROVAT

Resultat: Aprovat

Esplais Catalans - Esplac | www.esplac.cat | @esplaiscatalans

31

https://goo.gl/maps/cZ9Hn848wLWZ2dut9
http://www.esplac.cat
http://www.instagram.com/esplaiscatalans


Acta de l’AGO 2023 | Esplais Catalans

11. Elecció de l’Equip Gestor de protocol del curs 2023-2024

Irene: Convidem a les membres de l'Equip Gestor 2023-24 a pujar: Mercè López, Cristina
Gotzens, Maria Pujol, Mireia Gotzens, Míriam Aoudia, Emma Ruiz, Anna Genís, Paula Duaso,
Anna Bach, Magí Usieto, Emma Ruiz i de la Secretaria Tècnica Laia Català i Clàudia Fuster.

Alícia: A l’AGO del 2020 es va aprovar el protocol en contra d'agressions discriminatòries. En
aquest i aquest protocol deia que hi havia d'haver unes persones de l'equip gestor, monitores,
dirigents i tècniques, i són les persones que s'encarreguen d'aplicar aquest protocol contra
agressions discriminatòries i garantir que es duu a terme el circuit establert en el document.
També són les persones que s'encarreguen que hi hagi punt lila a l’AGO, a la Monifesta’t, etc.
i són responsables a nivell transversal que a les activitats puguem tenir espais segurs. Hi ha
també les figures d’enllaç, que són persones del sector, que fan d’enllaç entre l’equip gestor i
les persones que han rebut l’agressió.

Irene: S’obre un torn de paraula.

No hi ha intervencions. Es fa lectura del quòrum i es procedeix a la votació.

Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

50 0 0 50 1 51

Resultat: APROVAT

Irene: Encara no heu descobert de què va l’Escola d’Esplac 2024? Ara ho descobrirem!

★ Vídeo de l’Escola d’Esplac 2024

12.Elecció dels representants de les comissions

12.1 Introducció del punt

Irene: Ara passem a les votacions a les persones. Primer de tot es presentaran les candidates
a Representants de Comissió, tot seguit les candidatures a l'Equip de Coordinació i, finalment,
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la candidatura a Presidència. Farem les presentacions i tot seguit farem les votacions, que
seran per vot secret. Recordeu que esteu votant per persona i, per tant, o sigui, heu de triar
per cada persona què voleu votar. No és excloent una cosa amb l’altre, no hi ha un nombre
màxim de persones a escollir, tothom pot sortir escollit. Un cop fetes les votacions, tindrem
uns minuts de pausa i, després de la pausa, compartirem els resultats. Convidem que pugin
les candidates a Representants de Comissió.

Alícia: Les Representants de Comissió són persones que participen d'una comissió i que
agafen el compromís de liderar i representar aquesta comissió en la qual participen, com a
RdC tenen un càrrec de dirigent i pe això participen del Gran Comitè i, tal com s'ha explicat
abans amb els informes de gestió, no només aporten la visió de la temàtica de la comissió,
sinó que també aporten la seva visió com a monitores i membres d'aquella comissió.

A la Comissió Reduint Petjada el curs passat va tenir la Mariona Guillen i la Mariona Olivella
com a Representant de Comissió. Enguany totes dues deixen el mandat i no s'hi ha presentat
ningú. Per tant, queda el càrrec buit.

Pel que fa a la Comissió de Gèneres i Sexualitats Diverses i Dissidents, la Mercè López
acaba el mandat aquest any, però torna a renovar acompanyada de Clau Moles, que també es
presenta.

La Comissió Internacional es va constituir l'any passat. L'Iris Garcia i la Shesica Paez
continuen el seu mandat i es presenta l'Ariadna Jené també com a Representant de Comissió.

A la Comissió Línies Pedagògiques, també es va constituir l'any passat i s'hi va presentar la
Laura Muñoz. Enguany abandona el càrrec i també queda buit, però no patiu que hi ha molta
gent motivada!

Convidem les candidates a pujar i presentar-se.

Irene: Recordem que després de cada intervenció s'obrirà un torn de paraula per si algú vol
fer-li preguntes o té alguna cosa a dir.

12.2 Presentació de Mercè López i Clau Moles (GSDD)

Mercè (1): Ho farem juntes. Aquest any vull tornar a sortir per donar relleu a la comi i donar
forces per i seguir fent les jornades, recursos i aquestes coses.
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Clau (60): Aquest any és el meu tercer a la comi, que és una comi molt guai, i la Mercè va
demanar relleu, tinc moltes ganes de seguir endavant i estic molt motivada.

Irene: S’obre un torn de paraules.

No hi ha intervencions.

12.3 Presentació de l’Ariadna Jené (Internacional)

Ari (39): Era EGS del PGA, ho he estat durant dos o tres anys i ara tocava el moment de canvi,
de deixar pas. I ja porto dos anys participant en activitats internacionals i a la Comi
Internacional, una comí molt xula, amb gent molt xula que es fan activitats molt xules, que
molt sovint no coneixeu i a vegades falta participació, però és superguai tot el que es fa. I res,
doncs em presento per aportar una mica de forces i d'energia nova.

Irene: S’obre un torn de paraules.

No hi ha intervencions.

13.Elecció de les i els membres de l’Equip de Coordinació

13.1 Presentació del punt

Irene: Ara es passaran a presentar i escollir les candidates a l'Equip de Coordinació. Dono la
paraula a l'Alícia perquè expliqui la situació i es convida a les candidates que pugin.

Alícia: Convidem també a la Secretària General. Ja us ho he explicat una mica abans, però
l'Equip de Coordinació és l'òrgan executiu de l'entitat i les seves funcions són liderar l'entitat i
executar, assegurar que arribem als acords presos en l'Assemblea General. Així com vetllar
que s'assoleixen els objectius que acordem. També representen Esplac a nivell extern,
juntament amb les altres dirigents de l’entitat que participen al Gran Comitè.

Aquest any, l'Olga, el Pau Casanovas i jo mateixa no continuem l'Equip de Coordinació, però
no passa res perquè hi ha moltes candidatures noves.

El Pau Mora, que se li acaba el mandat, torna a renovar. La Cristina es presenta per ocupar el
càrrec de presidència. A més, tenim cinc noves candidatures, les de la Mireia Bartolomé, la
Paula Duaso, la Martina Picas, l'Ona Serra i la Mariona Guillén.
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Irene: Obrim un torn de preguntes previ, després de cada presentació se n'obrirà un altre.

No hi ha intervencions.

Recordem que la votació és en paper i secreta. Cada esplai té una butlleta que haurà
d'introduir a l'urna quan més tard s'obri el torn de votació. Demanem que els esplais tingueu
preparada la butlleta i que quan s'obri la votació introduïu la butlleta a l'urna del vostre
sector.

13.2 Presentació d’en Pau Mora

Pau Mora (3): Com ha dit l'Alícia, aquest any renovo candidatura; porto dos anys a l'Equip de
Coordinació. Aquest és un any amb fort relleu, es queda la Cris que porta un any i entren 5
persones noves. La idea d'aquest any és fer un bon relleu a l'equip, i acabar de tancar els
projectes que he portat aquests anys i acaba l'etapa a Esplac. Em voteu per dos anys, a mode
de transparència per tots vosaltres, la meva intenció és fer un últim any a l'Equico. Pels
estatus d’Esplac m’heu de votar per dos anys, però la meva intenció és fer un any més. Si
teniu alguna qüestió, us la resolc.

Irene: Algú té alguna pregunta?

No hi ha intervencions.

13.3 Presentació de la Mireia Bartolomé

Mireia Bartolomé (2): Soc EGS del Vallès d'Oriental des de fa dos anys. Aquest any m'he
decidit a fer el pas a l'Equip de Coordinació, tinc les ganes i la motivació de seguir aprenent,
poder tornar al granet de sorra que els esplais m'han donat durant aquests dos anys d'EGS.

Irene: S’obre un torn de paraula.

No hi ha intervencions.

13.4 Presentació de la Paula Duaso

Paula (47): Vaig estar 7 anys de moni a l’esplai Botó, i he estat 4 anys EGS del Vallès Oriental.
Em presento a l’Equico, perquè era una idea que tenia de fa molt de temps, i tinc moltes
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ganes de seguir treballant a Esplac pels esplais, les monis i els infants, i em fa molta il·lusió
fer-ho amb aquest equip que hi ha aquí. Per això us demano el vostre vot!

Irene: S’obre un torn de paraula.

No hi ha intervencions.

13.4 Presentació de la Martina Picas

Martina Picas (8): Soc la Martina, vinc de l'esplai Sarau de Sant Cugat del Vallès, he estat EGS
durant 3 anys, i ara que hi ha molt relleu al sector, creia que era el moment de fer el pas al
costat. Però em seguia venint de gust quedar-me a Esplac i al Gran Comitè, i vaig decidir
entrar (si em voteu), a l’Equico, per seguir treballant pels esplais.

Irene: S’obre un torn de paraula.

No hi ha intervencions.

13.5 Presentació de l’Ona Serra

Ona (12): Nom de pirata Barballoc, utilitzo pronoms masculins, femenins i neutres. Soc
ex-monitor de l’esplai Sarau, ex-EGS del Vallès Occidental, i em presento a l’Equico perquè
soc una friqui de l’educació, i ho seguiré sent. Qualsevol dubte que tingueu me’l podeu fer
arribar també.

13.6 Presentació de la Mariona Guillén

Mariona (5): Vinc de l’esplai Puigcastellar de Santa Coloma de Gramenet, vaig formar part de
l’EGS junt amb la Cristina, i em fa mola il·lusió compartir aquesta etapa amb ella. L’any passat
em vaig presentar a Reduint Petjada, va ser el primer any que no ho vaig compaginar amb
l’esplai, per tant, em vaig poder involucrar una mica més a Esplac. Tinc ganes de seguir
currant i seguir vetllant per l’educació en el lleure. Gràcies!

Irene: S’obre un torn de paraula

No hi ha intervencions
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Irene: Recordeu que el vot és secret i es farà després de totes les intervencions, després de la
presidència i de la secretaria general.

14. Elecció de la presidència

Alícia: Ho explicarà la Cris millor, però ja sabeu que estem treballant perquè Esplac no tingui
una estructura presidencialista. Ho explicarà molt bé la Cris.

Cristina (6): Soc la Cristina, de l'Equip de Coordinació, i nom pirata Capitana Kiff. Vinc del
Xirusplai, vaig ser monitora durant 5 anys, i 2 d’aquests anys els vaig compaginar sent EGS
del Baix Besòs, i l'any passat em vaig presentar a l'Equip de Coordinació. Com heu vist a
l'equip hi ha molts canvis, com la presidència, i vam decidir conjuntament que jo assumís
aquest rol. Som una entitat que treballem per no ser presidencialistes, però a la vegada
prenem consciència que la resta d’entitats que ens envolten ho són, i en alguns punts, cal
presentar-nos així davant d’institucions. Per tant, per nosaltres la figura de presidenta és una
qüestió purament formal i burocràtica i ens repartim les tasques organitzatives i de
representació de manera equitativa entre tot l'Equip de Coordinació. Vull seguir treballant,
igual que he fet aquest any, amb aquest equip meravellós que serem, que serem més i serà
molt més simpàtic per totes el repartiment de tasques. Qualsevol pregunta que tingueu la
podeu fer i estarem encantades de respondre-us.

Irene: Obrim un torn de paraula.

No hi ha intervencions.

15. Ratificació de la Secretaria General

Alícia: Ja us ho ha explicat ella mateixa quan ha fet l’informe de gestió, però la figura de
Secretària General és la persona alliberada de l’Equip de Coordinació , que hi participa amb
veu, però sense vot i que desenvolupa la seva tasca de manera remunerada. La Clara va
començar la seva etapa com a Secretària General fa tres anys i enguany, després de tres anys
i tal com indica als Estatuts, toca tornar-la a ratificar. Pot ocupar el càrrec un màxim de 6
cursos.

Clara (9): Soc la Clara, nom pirata corsària general. Abans us he explicat en què consistien les
meves tasques, bé, primer de tot vaig ser monitora del MIV durant 5 anys, després vaig tenir
la sort de poder entrar a treballar a Esplac com a Coordinadora de Projectes del sector
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Penedès, Garraf i Anoia i del Camp de Tarragona. Ara fa 3 anys em vaig presentar, en una
assemblea virtual, per ser Secretària General durant 3 anys, per tant, ara em toca renovar. Ho
vull fer, a part de per què estic molt convençuda amb el projecte, també perquè ha sigut un
any de moltíssim relleu a la secretària tècnica i com veieu també és un any de moltíssim
relleu a l’Equip de Coordinació, llavors me’ls prenc per retornar l'aprenentatge que he fet
durant aquests 3 primers i poder acabar la meva etapa a Esplac. Qualsevol dubte me’l podeu
fer arribar.

Irene: Obrim torn de paraula.

No hi ha intervencions. Fa baixar als interventors.

Alícia: Abans d’anar a dinar recordeu que podeu votar al concurs de disfresses. Explica el
funcionament del concurs.

Irene: Passarem a la votació de les candidates. Les eleccions es fan per vot secret, s’ha de fer
creus a les candidates que escolliu i acostar-vos a les urnes dels vostres sectors, que es
posaran aquí davant, per introduir la butlleta. Recordeu que poden sortir escollides totes les
persones que es presenten, és a dir, no esteu triant una de les persones només, sinó si a cada
una d'elles si els hi voleu donar confiança. Un cop hagueu votat, podeu sortir de la sala i anar
a dinar al Parc de Can Rafart, cadascú amb el seu dinar que s'ha portat de casa. Aquestes
votacions s'aproven permajoria absoluta.

Per fer el recompte hem fet un sorteig, i les persones que han sortit han estat:

● Ariadna Bosch - Vilassar de Dalt
● Aleix Cintas - GEPA
● Emma Reniu - Olla de Grills
● Sarah Clea Aymamí - Boix

Recordeu que poden sortir totes les persones que es presenten, que no esteu votant només
per una d’elles.

Es procedeix a la votació.

Abans de marxar, us projectem un QR a la valoració d'aquesta primera part de l'AGO. És molt
breu i molt fàcil, així que trèieu els vostres mòbils i feu-ho a mesura que aneu sortint.
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PAUSA PER DINAR

Es fa el concurs de disfresses

Després de dinar, ens tornem a posar en marxa amb l'Assemblea General! Donem la
benvinguda als esplais que s'han incorporat: Totikap, 100-teies, Lairet, Guai!, Bitxus i Vic
Remei.

Xema: Lectura de les votacions

Candidatures a Representants de Comissió:

Mercè López Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

48 1 2 51 0 51

Resultat: APROVAT

Clau Moles Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

48 1 2 51 0 51

Resultat: APROVAT

Ariadna Jené Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

49 0 2 51 0 51

Resultat: APROVAT

Candidatures a l’Equip de Coordinació

Pau Mora Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

49 0 2 51 0 51

Resultat: APROVAT

Mireia
Bartolomé

Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum
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48 0 3 51 0 51

Resultat: APROVAT

Paula Duaso Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

47 1 3 51 0 51

Resultat: APROVAT

Martina Picas Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

45 0 6 51 0 51

Resultat: APROVAT

Ona Serra Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

46 0 5 51 0 51

Resultat: APROVAT

Mariona
Guillén

Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

48 0 3 51 0 51

Resultat: APROVAT

Candidatura a la Presidència

Cristina
Gotzens

Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

45 2 4 51 0 51

Resultat: APROVAT
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Ratificació de la Secretaria General

Clara Bricullé Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

48 2 1 51 0 51

Resultat: APROVAT

Vídeo energizer dissabte tarda

Repàs del quòrum:

Es fa la lectura dels esplais assistents:

Bages Berguedà i Cerdanya: Avià, el Geps, l’Airet, Vic-Remei, Can Cristu, El Cep i Safa.

Baix Llobregat: l’Agrupa i el Trapella.

Barcelona Nord-Est: el Xiroc, Xangó i el Trencalòs.

Vallès Occidental: el Clupi, l’Eixam, el Pica-roca, el Piolet, el Pla de Bonaire, el Sarau, la Fera, i
el Farfalla.

Camp de Tarragona: la Grapadora i l’Esclop.

Girona: El Papu Tisores i el Garbell.

Baix Besòs: Diplodocus, Puig - Castellar i el Xirusplai.

Barcelona Oest: Espurna de Gràcia, Foc Nou, Matinada Pòrtics, GMM, Movi de Sarrià i l’Agost.

Vallès Oriental: el GEPA, el Botó, l’esplai Guai, i Bruixes i Bruixots.

PGA: Esplai GER i Cal Nialet.

Maresme: el Garbí, la Tribu, Bitxus, el club d’Esplai Vilassar, l’Olla de Grills i 4Pedres.

Ripollès Osona i Moianès: el Güitxi Güitxi, 100teies i el Creixent.
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BCN Sud: l’Olivera Rodona, l’Espurna, Turons, el Centre d’Esplai Boix i el Sant Medir.

Per tant som 54 esplais a la sala amb dret a vot.

Vídeos dels sectors

16. Examen i aprovació de la proposta d’Estatus d’Esplais
Catalans

Irene: Continuem amb l’Assemblea.

Ara passarem a votar la proposta de modificació d'Estatuts i Reglament de Règim Intern
d'Esplais Catalans. Primer de tot es presentaran els dos documents junts i, tot seguit, es farà
primer la votació dels Estatuts i de les seves esmenes i, finalment, del Reglament de Règim
Intern, que no ha tingut cap esmena. Convidem a presentar els documents al Pau Casanovas i
l'Elena Bornay. També demanem a l'esplai Xiroc, que ha presentat esmenes a aquest
document, que qui presenti l'esmena vagi apropant-se a l'escenari.

Elena Bornay (13): Nom de pirata, la indesitjable capitana trampes. En Pau i jo ara us
presentarem l’examen i aprovació de la proposta d'estatuts i RRI. En primer lloc, farem la
introducció, us explicarem el procés de revisió, entre març i setembre de 2023 i us explicarem
els canvis principals.

La voluntat de canvi d’aquests documents neix des de 3 llocs diferents. Per una banda, en la
proposta que hi havia no quedaven recollides les Representants de Comissió. en segon lloc,
hi havia apartats incoherents amb la manera de funcionar actual i finalment hem corregit
faltes d’expressió.

Els documents es voten per separat, però els votem junts perquè els motius de revisió són els
mateixos. Passant al procés de revisió.

Al Gran Comitè de març vam dividir els articles, que revisaríem, per una banda, els sectors i
per altra al Gran Comitè, per poder agilitzar el procés. A l'abril vam fer la primera dinàmica a
les reunions de sector, al maig vam validar i complementar les aportacions a les reunions de
sector a la reunió del Gran Comitè, i s’havia pensat una dinàmica de debats a la Monifesta’t,
però no es va poder fer per falta de participació. Al juny es van debatre els articles a la reunió
del Gran Comitè i també es va fer la recollida de les aportacions dels esplais i una primera
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proposta de la redacció. Llavors, al juliol, l'Equico va fer una proposta dels articles que encara
no s’havien revisat ni als sectors ni la Gran Comitè i va fer una revisió general i per últim al
setembre es van tancar els debats oberts a la tancada del Gran Comitè i es va fer l'última
proposta de redacció.

Pau Casanovas (4): Us hem fet arribar als esplais un document on s’expliquen tots els canvis.
Com ha explicat l’Elena, aquests canvis responen a 3 necessitats, que agrupen les propostes
de canvis que us fem en 3 blocs. La primera, que incorpora 5 canvis, fa referència a les comis i
a les RdC, perquè la versió dels estatuts del 2016 era anterior a l’existència de la figura de les
RdC i des del 2017 que existeixen, però no estaven recollides als estatuts. Llavors hi ha 12
canvis, el gruix principal, que fan referència a canviar la manera com s’explica als estatuts que
funcionem i finalment 3 canvis que fan referència a correccions d’expressió.

El primer bloc, de comis i RdC: Incorporar i regular les comis als estatuts, tant creant els
articles específics que les creen, com incloent-les en tots els apartats on calia mencionar-les; i
això fem els articles 13, 14, 25 i del 35 al 39. I, bàsicament, ho fem amb coherència al
funcionament que tenen, els Equips Generals del Sector, ja que és com una figura equivalent
que, en lloc de fer una feina d'àmbit territorial, la fa d'àmbit temàtic. Als estatuts la figura és
bastant equivalent.

Aleshores, el segon bloc fa referència a les correccions d'expressió. Bàsicament, hem
incorporat al principi una explicació de per què fem servir el femení genèric als estatuts, per
així poder-nos referir a persones en general al llarg de tots els estatuts, i ho hem canviat així
a tot el gènere gramatical dels estatuts. Per altra banda, un dels articles del principi dels
estatuts parlava dels valors d'esplais catalans, ho hem canviat per principis, perquè ens
semblava confús, ja que els valors són els que fixem cada tres anys en el pla estratègic, que
l'any que ve tocarà votar-lo.

Per altra banda, en alguns llocs encara es feia servir el terme centre d’esplai que l’hem
canviat per esplai o Equip de Direcció, que ja fa temps que no existeix, i s’ha canviat a Equip
de Coordinació i altres paraules jurídiques que hem cregut que es podien canviar per termes
més accessibles.

L’últim dels blocs fa referència a les adaptacions de funcionament. El que hem fet ha sigut,
actualitzar els objectius educatius, pel que fa a l’Equip de Coordinació hem canviat el mínim i
el màxim. El mínim de 3 persones, tal com marca la llei, i màxim el fixem en 12. Suprimim els
articles 20-23 que explicaven la funció de la presidència, vicepresidència, tresoreria, etc.
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perquè com hem explicat abans amb la presidència, ja que a l’Equip de Coordinació no se li
dona importància a aquests càrrecs, llavors, ho eliminem. Definim el Gran Comitè com un
Equip, definim millor les sòcies de ple dret, suprimim la comissió delegada, que és una
comissió de l’Equip de Coordinació que no estàvem fent servir, suprimim les entitats amigues,
que tampoc estàvem fent servir i incorporem el Codi Ètic i el Protocol al Reglament de Règim
Intern, que es van aprovar amb posterioritat i encara no hi apareixien.

Irene: Gràcies. Hi ha tres esmenes de l’esplai Xiroc als estatuts d’Esplac. Són les esmenes
1-Estatuts, 2-Estatuts i 3-Estatuts, anirem una per una. L’esplai presentarà la seva primera
esmena, s’obrirà un torn de paraules i procedirem a la votació. I així també amb la resta.

Comencen presentant la primera esmena als estatuts.

Berta (105): L’esmena que presentàvem és la que surt al mig. Afegim “per tal que tingui
capacitat d’organització i pugui intervenir de manera crítica al món que les envolta”. La
justificació de l’esmena és que, des de l'Esplai Xiroc, creiem que no només hem de vetllar
perquè els infants siguin conscients del món que ens envolta, sinó que hem d'incentivar-los a
organitzar-se per tal de canviar-lo. Creiem que no podem entendre que la societat està
formada per subjectes individuals i apel·lar a la responsabilitat moral individual, sinó que hem
d'entendre que és necessari implicar-nos en un treball col·lectiu que, de manera organitzada,
aconsegueixi superar el sistema. Cal que des dels esplais promoguem la voluntat d'intervenir
en el sistema, ja que si no l’acabem reproduint totes les violències que compren. És per això
que creiem necessari afegir perquè formem les persones amb aquestes característiques per
així poder treballar conjuntament cap a un objectiu comú.

Irene: Per aquesta esmena s’ha proposat una transacció. Recordem que una transacció és un
text acordat entre qui ha proposat l’esmena, en aquest cas l’esplai Xiroc, i qui ha proposat el
text, en aquest cas el Gran Comitè. Ara presentaran l’esmena transaccional.

Elena Bornay (13): Des del Gran Comitè, ens va agradar la proposta. L'únic és que vam fer un
parell de propostes de canvi a l'esmena, que són canviar la paraula "capacitat per habilitat"
perquè quan ho vam parlar, en general, ens sentíem més còmodes amb el terme "habilitat".
En segon lloc, si vam veure que va ser un error, a l'esmena s'elimina la paraula
"respectuoses", que vam veure que era una cosa que no havia sigut intencionada, llavors la
transacció la deixem.

Irene: S’obre un torn de paraules.
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No hi ha intervencions.

Irene: Ara farem la votació. Primer votem entre l’esmena original i l’esmena transaccional.
Llavors decidirem si volem incorporar el text que hagi sortit guanyat.

Hi ha hagut un error en explicar la transacció.

Elena (13): He dit que a la transacció es deixava el terme respectuoses, al final no. No perquè
no creguem en aquest adjectiu, sinó perquè creiem que ja hi havia tot un seguit d’adjectius i
es feia farragós i no canviava el fet de deixar-ho o no. A més, feia referència “al món que les
envolta”, i com que afegíem això “d’amabilitat per organitzar-se i intervenir de manera crítica”,
potser no s’entenia que feia referència al món que les envolta. Per això, vam decidir respectar
l’esmena de l’esplai Xiroc i eliminar-ho.

Irene: S’obre un torn de paraules per si hi ha algun dubte.

No hi ha intervencions.

Irene: Passem a la votació. Heu de votar entre el text original i l’esmena transaccional.

Vots a favor de l'esmena original Vots a favor de l'esmena transaccional

6 44

Xema: Lectura dels resultats. Es decideix passar a votar la proposta d’esmena transaccional
per incorporar al text original.

Irene: Obrim un torn de paraula abans de la votació de la incorporació del nou text.

No hi ha intervencions.

Passem a la votació de la transacció. L'aprovació es fa per majoria qualificada, igual que el
document dels Estatuts. Els vots a favor han de superar els 2/3 dels vots emesos.

Es procedeix a la votació.

Vots a favor Vots en Vots en Vots emesos Abstencions Quòrum
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contra blanc

54 0 0 54 0 54

Resultat: APROVAT

Irene: Passem ara a l’esmena 2-Estatuts.

Lucia (177): Esmenem sobre l’article 19, el que esmenem és el següent:

Les finalitats del sector geogràfic són:

La realització d’activitats i accions conjuntes, així com l'adopció de posicionaments conjunts a
partir de processos de debat polític col·lectius, que facilitin el treball dels esplais i una
materialització d'aquest ideal en la tasca del dia a dia.

La justificació:

Des de l'esplai Xiroc creiem que, igual que realitzar activitats i accions de manera conjunta
facilita el treball dels esplais, també ho podria fer debatre el posicionament polític que volem
adoptar com a sector. Aquests espais ens permetrien respondre de manera col·lectiva a
alguns conflictes i, per tant, de manera més eficient i contundent que en les reivindicacions
parcials de cada esplai. També facilitaria que els esplais poguéssim compartir recursos sobre
la materialització i els posicionaments en les activitats i dinàmiques per a infants. Així com
dissenyar conjuntament algunes activitats al respecte i obrir la possibilitat de fer esplai
conjuntament per tal de tractar-los.

Irene: Gràcies. En aquesta segona esmena també s’ha proposat una esmena transaccional,
amb un text acordat entre l’esplai Xiroc i el Gran Comitè que ha proposat el text original.

Elena (13): A la transacció que hem acordat, separem l'aportació del Xiroc del punt on afegien
la proposta, perquè ens va semblar que tenia una finalitat diferent. Després afegim “sempre
d'acord amb el circuit de posicionaments”, què és el procés que segueix Esplac per
posicionar-se, i vam adaptar la forma i el vocabulari de forma que es pogués comprendre més
fàcilment.

Irene: Obrim un torn de paraula.
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Àlex (120): Esplai Guai! Em sembla que la transacció és menys clara que el text proposat pel
Xiroc. Em sembla que no queda clar “mitjançant el circuit de posicionaments”. Què és un
circuit de posicionaments? Quin?

Elena (13): El circuit de posicionaments és el nom que rep el mètode que té Esplac per
posicionar-se. És un document públic que rep aquest nom, circuit de posicionaments, i ens
sembla que afegir aquest terme és la manera més clara de referir-se a aquest document, ja
que és el nom que rep. És cert que ara mateix en aquest circuit no recull la possibilitat que el
sector pugui fer un posicionament, però és una cosa en què estem treballant. Ara mateix
qualsevol agent d’Esplac pot proposar un posicionament però no d’un sector. Tot i que un
sector no es pugui posicionar, un conjunt d’esplais pot proposar un posicionament.

Irene: S’ha aclarit la pregunta? Hi ha una altra pregunta.

Selma Garcia (115): Esplai Espurna. La meva pregunta és per què s'ha tret la part del final de
la “materialització d'aquest ideal en la tasca del dia a dia”. És una part que em semblava
interessant del text que ha proposat el Xiroc.

Elena (13): Vam treure aquesta part per la materialització que en semblava massa complex
per la comprensió de l’objectiu.

Irene: Més preguntes, comentaris o aclariments?

No hi ha intervencions.

Irene: Tanquem torn de paraula i procedim a la votació. Igual que abans ara hem de decidir
quin d’aquests dos textos, si l’esmena proposada pel Xiroc, o la transaccional del Gran Comitè
escollim per després votar que s’incorpori als Estatuts. Seguim tenint 54 esplais a la sala amb
dret a vot.

Es procedeix a la votació.

Vots a favor de l'esmena original Vots a favor de l'esmena transaccional

33 12

Xema: Lectura dels resultats
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Irene: Obrim un torn de paraula abans de la votació de la incorporació del nou text.

Pau Casanovas (4): Volíem comentar, el tema del circuit de posicionaments que potser ha
causat una mica de confusió. Per nosaltres, recollir-ho als estatus era una manera de
clarificar-ho. El circuit de posicionaments continuarà sent la manera, encara que no
s’especifiqui a l’article, a través de la qual ens posicionem. Això no ho defineixen els Estatuts,
sinó l’assemblea en què es va votar el circuit de posicionaments. Així doncs, els sectors, quan
es vulguin posicionar políticament, l’eina a fer servir és el circuit de posicionaments. Tot i que
ara no reculli específicament com ho han de fer els sectors, ho farà més endavant.

Irene: Passem a la votació de l'esmena/transacció. L'aprovació es fa permajoria qualificada,
igual que el document.

Pau Casanovas (4). Demana fer un aclariment. El circuit diu que els sectors geogràfics
entomen la feina de decidir com es volen posicionar, i qui té la capacitat per liderar el procés,
perquè així ho diu el circuit és l’Equip General del Sector. Si hi ha un sector que té aquest
interès, que sapigueu que des de l’EGS es pot liderar i es pot establir un mecanisme de
posicionament territorial, encara que el circuit no ho delimiti, ja ho podeu anar treballant com
a sectors, així que us animem a treballar-ho.

Es procedeix a la votació.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum

41 2 10 53 1 54

Resultat: APROVAT

Xema: Fa la lectura dels resultats.

Irene: Passem ara a l'esmena 3-Estatuts, també de l'esplai Xiroc.

Lucia (177): Hem fet una esmena sobre l'article 3. Proposàvem el següent.

El projecte ideològic i pedagògic d’Esplac es basa en els (valors) principis de la laïcitat, la
transformació social i el voluntariat:
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Transformació social: l'entenem com un procés de canvi de la societat i de l'entorn immediat
a favor del respecte, de la igualtat i dels drets humans, sempre amb l'esperit crític que
caracteritza la nostra tasca educativa, basat en el debat i l'anàlisi col·lectiva per realment tenir
uns estatuts en base a la realitat actual.

I la justificació és la següent:

Des de l’Esplai Xiroc creiem caldria generar espais de debat i d’anàlisi col·lectiva per realment
tenir uns Estatuts en base a la realitat actual. Des del Xiroc, no entenem l’educació com una
pràctica aïllada del que passa al món, i és per això que creiem necessari que es faci un
diagnòstic objectiu de la conjuntura actual per poder marcar uns objectius concrets que ens
facilitin la materialització de la nostra tasca.

Creiem que es podrien aprofitar els espais de participació que ja existeixen, com sector, per
tenir aquests debats i que així, es donés una intervenció activa per part de tots els esplais en
la concreció d’objectius i en l’anàlisi de la realitat.

Irene: Gràcies. D’aquesta esmena no s’ha presentat cap transacció, per tant, obrim un torn de
paraula.

Pau Casanovas (4): Com a Gran Comitè, tal com ja vam explicar al Xiroc, ens posicionem a
favor del document original, i animem als esplais a votar a favor del text original, no perquè
no estiguem d’acord amb el contingut, sinó per una qüestió de forma. Se’ns feia estrany que
en un document s'autoreferencii el propi document. També, perquè els estatus són un
document de caràcter permanent que no ha de ser modificat sovint, sinó el que determina
l'estructura que ens permet funcionar. Creiem que els documents que sí que s’actualitzen
periòdicament, com és el pla estratègic que abans hem mencionat, és el que ens serveix per
analitzar la realitat i cada 3 anys anar actualitzant quins són els nostres objectius estratègics
per poder cada any aterrar-los al Pla de Treball. Per això se’ns feia estrany que això quedés
recollit als estatuts. A banda, sempre que revisem els estatuts, ho fem amb un procés
participatiu com el que ha explicat abans l’Elena, i la nostra voluntat és continuar fent-ho així.

Irene: Obre un torn de paraules.

No hi ha intervencions.

Irene: Procedim a la votació per incorporar l’esmena als estatuts. Recordeu que l’aprovació es
fa per majoria qualificada igual que el text original.
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Es procedeix a la votació.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum

18 29 6 53 1 54

Resultat: NO APROVAT

Alícia: Abans de procedir a la votació del document en si mateix, volíem agrair a l’Esplai Xiroc
les esmenes que heu fet perquè entenem que és una feina important que feu a l’assemblea
llegir-vos la documentació i fer propostes de millora, estem molt agraïdes. I també les
persones que interveniu a l’assemblea, creiem que la feu molt més enriquidora.

Irene: Abans de passar a la votació dels Estatuts, obrim un torn de paraula.

No hi ha intervencions.

Irene: Passem a la votació, que es farà per majoria qualificada, per ser aprovat ha de tenir 2/3
dels vots a favor respecte als vots emesos. Recordem que han quedat incorporades la
transacció de l’esmena número 1, l’esmena número 2 i l’esmena número 3 no ha quedat
incorporada. Ara estem votant els estatus amb aquestes incorporacions.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum

50 0 3 53 1 54

Resultat: APROVAT

Xema: Fa la lectura dels resultats.

17. Examen i aprovació de la proposta de Reglament de
Règim Intern d'Esplais Catalans

Irene: Obrim un nou torn de preguntes abans de la votació del Reglament de Règim Intern.
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No hi ha intervencions.

Irene; Obrim la votació. Recordem que hi ha 54 esplais a la sala.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum

49 0 4 53 1 54

Resultat: APROVAT

Xema: Fa la lectura dels resultats.

PAUSA 20 MIN

Irene: Benvingudes i benvinguts! Abans de tornar-nos-hi a posar coneixerem amb un vídeo el
nou projecte d'Esplac de cara al curs vinent!

Vídeo La Piqueta

18. Rendició de comptes

Irene: Ara farem el punt de rendicions de comptes que havíem de fer aquest matí, però que
hem mogut amb els canvis a l'ordre del dia. Així doncs, ara sortiran membres del Grup de
Posicionaments, l'Equip Gestor de Protocol i la Comissió de Compliment a passar comptes de
les accions que han fet aquest any. També sortiran membres de la Comissió Reduint Petjada a
presentar l'Informe d'aplicació de la Carta de Gestió Responsable de Recursos.

18.1 Rendició de comptes del Grup de Posicionaments

Cristina, Equico (6): El Grup de Posicionaments rendeix comptes del que s'ha fet aquest curs.
Aquest any el grup de posicionaments hem estat: L'Elena, en Bernat Riu i jo mateixa, Primer,
us volem explicar les funcions del grup de posicionaments que són: Dinamitzar i acompanyar
l’espai de participació de monis, que vetllarà per estar al dia de l’actualitat per detectar i fer
propostes de posicionaments, que es fa cada dos mesos. Aquest any s’han convocat cada dos
mesos i en cap ha vingut cap monitora.
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També gestionar el circuit de posicionaments. Sempre que arriba un posicionament, decidim
seguint el procés del circuit. Quin és el nivell de participació que ha de seguir; si és intermig,
de màxima participació o urgent. En el cas que es presentin posicionaments que no van en la
línia d’Esplac som els encarregats de decidir que no ens posicionem i rendir els comptes a
l’AGO.

Elena (13): Aquest curs ens hem posicionat 17 vegades:

- 6 adhesions a campanyes externes
- 11 comunicacions ràpides.

Com podeu veure, en aquest quesito, els temes als quals hem dedicat més posicionaments
han estat GSDD amb un 23,5% i inclusió i diversitat amb un 17,6% i també internacional.
Aquest gràfic serveix per agafar consciència dels temes que ens hem posicionat menys per
tenir-ho en compte. Destaca infància que creiem que com a Esplac ens hauríem de dedicar
més espai. La composició del grup de posicionaments pel 23-24 està format per l'Ona Serra,
Núria Díaz i Elena Martínez.

Irene: Obrim un torn de paraules.

No hi ha intervencions.

18.2 Rendició de comptes de l’Equip Gestor de Protocol

Irene: Convidem a l’Equip Gestor de Protocol per fer el rendiment de comptes del que heu fet
aquest curs.

Alícia: Convida a pujar a les persones de l’Equip Gestor de Protocol

Cristina (6): Aquest any les persones de l'equip gestor del protocol hem estat: Mercè López
(RdC de GSDD), l’Eva Grabuleda (EGS Girona), Alícia Antolín (Equico), Mireia Vilaseca
(Guaita’l), la Paula Duaso (Dirigent) Paula Ráfols (com a tècnica fins al març) Sílvia Gómez
(des de març). Com a suplents hi havia: Elena Virgili, Cristina Gotzens, Núria Díaz, Ona Serra,
Gemma Ramírez.

Tot i que hi hagi principals i suplents, si hi ha un cas les principals són les que fan la gestió. A
l'hora de preparar algunes activitats com per exemple punts liles i protocols ho fem
conjuntament titulars i suplents.
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Ona Serra (12): Equico. Aquest any no hem hagut de gestionar cap agressió. Hem fet 5
reunions i una formació interna de 4 h i hem revisat el protocol d'agressions de la Monifesa't.

Irene: Gràcies, s’obre un torn de paraula.

Cristina (6): Per aclarir, aquest matí hem votat les del curs vinent, aquestes som les del curs
passat.

18.3 Rendició de comptes de la Comissió de Compliment

Irene: Es convida a la Comissió de Compliment a fer el rendiment de comptes del que s'ha fet
aquest curs. Coneguda com la Coco.

Núria Díaz (7): EGS. La Coco, la Comissió de Compliment som l'equip encarregat de vetllar pel
compliment del codi ètic. Aquest som l’equip del curs anterior, a partir d’avui ja és l’equip nou
que hem presentat abans. Pel que fa a la rendició de comptes, hem fet 13 reunions, hi hem
destinat 20 h i hem gestionat 1 cas.

Irene: S’obre un torn de paraules.
No hi ha intervencions.

18.4 Presentació de l'Informe d'Aplicació de la Carta de
Gestió Responsable de Recursos

Pau Mora (3). Equico. Nom de pirata: Capità Lisme. La carta de gestió responsable de
recursos, és un document que ens diu com hem de gestionar els recursos i ens imposa certes
maneres de fer que hem votat i acordat en AGO. Hi ha accions immediates (com pot ser, que
hem d’oferir menús vegetarians a Esplac), i accions a anys vista, promeses al futur. La idea de
la rendició de comptes és veure com estem dintre la Carta, què estem complint, què no estem
complint i els perquès de les coses. Passem una mica pels diferents punts per sobre.

Pel que fa a Finançament:

- Ens estem posant al dia amb el tema de banca ètica, difonent recursos aquest any i
estem començant a oferir acompanyaments per passar esplais a la banca ètica. Esplac
també ha fet el pas, aquest any podem dir que ja fa poc que som part de la banca
ètica, tenim un compte Fiare i comencem a operar amb la banca ètica. Això ens posa
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contents. Vol dir que els diners d’Esplac ja no desnonen, ja no trafiquen amb armes,
sinó que al contrari els diners d'Esplac ajuden a projectes que estan alineats amb els
valors d'Esplac.

- Finançament propi: Ara una mica de males notícies, és una cosa que està costant, és
una cosa que és una promesa al futur. La Carta de Gestió de Recursos ens diu que
hem d'assumir un 25% d'ingressos que siguin propis, ara mateix no està passant, ja
us ho explicarem més en detall demà, quan expliquem el pressupost, però és un
compromís que tenim pels pròxims anys d'augmentar el finançament propi.

- Pel que fa a alimentació i begudes: continuem tenint els criteris que fem servir per la
gestió de recursos i l'obtenció de proveïdores. Continuem oferint menús vegetarians i
tenim en compte la gestió de residus sempre que podem.

Mariona Guillén López (5). Equico. En tema de sostenibilitat, des de fa un parell d’anys, tenim
contracte de Som Connexió que és la línia telefònica a l'oficina d’Esplac. En tema de
subministrament elèctric, encara no hem pogut contractar l'energia amb Som Energia perquè
compartim el comptador amb una altra entitat i és més dificultós. Des de l'oficina no estem
implementant millores d'eficiència energètica hídrica, ens hi hem de posar les piles. Però sí
que estem realitzant la recollida selectiva, menys en els residus orgànics, ja que Ciutat Vella,
que és on es troba l'oficina, no ho contempla, aquesta recollida. En el moment que ho
contempli, ens hi sumarem.

Tema proveïdors: Sempre que fem activitats a nivell d'Esplac, prioritzem aquells proveïdors
que formin part de l'economia social i solidària. A més a més, tenim en compte iniciatives que
siguin locals, on fem l'activitat, que siguin iniciatives juvenils, que compleixin els criteris ètics,
ambientals, projectes d'inserció social, en la majoria del possible.

En tema de transport, aquí ens hem de posar les piles. Des d'Esplac promovem i facilitem
l'ús del transport públic, però també és veritat que tenim la comunicació que tenim a nivell de
territori i, descentralitzat, és una mica impossible moure'ns. Fem molt ús del transport privat,
que és el cotxe. En aquestes dades, hi ha un augment de transport privat, però, s’ha de tenir
en compte que, quan les dirigents entrem a l’Era posem el quilometratge que fem amb el
nostre cotxe, però el transport públic, com que majoritàriament totes tenim T-Jove i podem
anar a les sis zones, no el registrem a l’Era.

En tema de TIC intentem utilitzar programari lliure, sempre que és possible. Quan enviem la
documentació intentem que sigui en programaris estàndards i accessibles.
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En temes de formació, la nostra escola de referència és l'Escola Lliure el Sol, i si no ens
formem amb ella, busquem entitats afins amb els nostres valors. És important que les
dirigents ens estiguem formant en els temes que treballem.

Transparència i rendiment de comptes: Tota la documentació econòmica la podeu trobar a
la pàgina la web. Intentem que el llenguatge sigui planer i comprensible. A l'Era també podeu
trobar totes les actes de les reunions que fem de tots els espais de participació (GC i Equico).
Aquesta carta és una mica el guió de què hem de fer. Reduint Petjada vam fer el manual de
bones pràctiques perquè ho poguéssim aterrar al sector i que fos una mica més comprensible.
Aquesta carta es començarà a revisar aquest curs, així que convidem a totes les persones que
estiguin interessades a participar-hi.

Irene: S’obre un torn de paraula.

No hi ha intervencions.

Irene: Fins aquí la rendició de comptes, que no es voten perquè són els equips que expliquen
què han fet durant aquest curs.

19. Rendició de comptes

Repàs del quòrum:

Es fa la lectura dels esplais assistents:

Bages Berguedà i Cerdanya: Avià, l’Airet, Vic-Remei, Can Cristu, El Cep i Safa.

Baix Llobregat: l’Agrupa i el Trapella.

Barcelona Nord-Est: el Xiroc, Xangó i el Trencalòs.

Vallès Occidental: el Clupi, l’Eixam, el Pica-roca, el Piolet, el Pla de Bonaire, el Sarau, la Fera, i
Farfalla.

Camp de Tarragona: la Grapadora i l’Esclop.

Girona: El Papu Tisores.
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Baix Besòs: Diplodocus, Puig - Castellar i el Xirusplai.

Barcelona Oest: Espurna de Gràcia, Foc Nou, Matinada Pòrtics, GMM, Movi de Sarrià.

Vallès Oriental: el GEPA, el Botó, l’esplai Guai!, i el Bruixes i Bruixots.

PGA: Esplai GER, el MIV i Cal Nialet.

Maresme: el Garbí, la Tribu, Bitxus, el club d’Esplai Vilassar, l’Olla de Grills i 4Pedres.

Ripollès Osona i Moianès: el Güitxi Güitxi, 100teies i el Creixent.

BCN Sud: el Totikap, l’Espurna, Turons, el Centre d’Esplai Boix i el Sant Medir.

Per tant, som 51 esplais a la sala amb dret a vot.

Irene: Convidem a la Nur Diaz, la Mariona Guillén i la Cristina Gotzens.

Cristina (6): El Codi Ètic és el document que explica els drets i deures de les dirigents, va
néixer el 2018, per la necessitat de disposar d’un protocol en Gestió de Conflictes de forma
justa, adequada i en un espai d’entesa. L’última revisió és del 2021 i aquest any hi hem tornat
i hem fet una sèrie de canvis per adaptar el document a com funcionem i com realment volem
que es gestionin els conflictes. El seu contingut són els drets i deures de les dirigents.

- Incompatibilitat per exercir un càrrec de dirigent a Esplais Catalans
- Condicions per ser dirigent
- Comissió de Compliment

El procés de revisió que hem seguit. A principi de curs, al gener vam crear un petit comitè de
Codi Ètic que estava format per la Mariona, la Núria, l’Alícia i jo, i aquest va començar a
treballar en com fer la revisió de l’any, aprofitant els Grans Comitès de gener, març i
setembre.

Núr: Considerem que és important que les monis conegueu el codi ètic per diversos motius.
Primer, per conèixer els drets i deures dels i les dirigents i detectar un possible incompliment
del Codi Ètic i que pugueu fer la posterior denúncia. La Mariona explicarà els dos grans canvis
que proposem són: la Gestió de l’aval del Gran Comitè a les membres de l’Equip de
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Coordinació, una cosa que no estava massa ben definida i l’altra respecte a les Persones
titulars i suplents i com es decideixen.

Mariona (5): L'aval per formar part de l'Equico és aquell vistiplau que et dona de l'esplai,
l'equip del qual formes part i el Gran Comitè. No estava massa definit quin era el circuit per
les persones que es presentaven a l’Equico.

Amb la revisió d’aquest any s’ha incorporat que, per l'aval del Gran Comitè s’han d’obtenir
tots els vots a favor, en cas de tenir un vot en contra es trasllada a la Coco i ho revisen. És
imprescindible que com a mínim hi ha participin el 50% dels equips del Gran Comitè. S’ha de
tenir en compte la temporalitat del procés, els tempos de comunicació en cas de no obtenir
tots els avals a favor.

Hem canviat els titulars. Pel que fa a la composició de la COCO, hem canviat 1 RdC i 2 EGS
per 3 dirigents, ja que estadísticament hi ha menys RdC i tenien moltes més opcions de sortir,
d'aquesta manera ho equilibrem, sense tenir en compte quin càrrec ocupes. Són les mateixes
persones, però 3 dirigents i a més també s’hi inclou una persona de l’Equip de Coordinació. A
més, dintre del Gran Comitè et podien rebotar i estar 3 anys a la Coco, aquest any hem
acordat de posar un màxim de 2 de seguits, i 3 en total, amb un any al mig de no ser-ho.
S'intenta que una mateixa persona estigui a la Coco i alhora a l'equip gestor de protocol.

Irene: Obrim un torn de paraules.

No hi ha intervencions.

Passem a la votació del Codi Ètic d’Esplais Catalans, és un document que s’aprova per
majoria absoluta. El quòrum és de 51 esplais.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum

48 0 3 51 0 51

Resultat: APROVAT

Xema: Llegeix els resultats.

20. Rendició de comptes
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Irene: Es passa a la presentació de l'estat del Pla Estratègic 2021-24. Es convida a l'Alícia
Antolín, la Teresa Tobajas i la Judit Muñoz.

Alícia (21): Cada any, com a incorporació des de l'any passat fem una presentació de com està
el pla estratègic, un document molt important que es vota en majoria qualificada. El Pla
Estratègic és un pla triennal, en aquest cas va del 2021 al 24, i aquest curs que ara encetem
serà l'últim any de Pla Estratègic. És un document on definim tots els eixos en què volem
treballar i quins són els nostres objectius a tres anys vista. El nostre pla de treball dels tres
anys, i tots els plans de treball que votem durant aquest període pengen d'aquest Pla
Estratègic. Els eixos amb els quals hem estat treballant aquests anys són: inclusió i diversitat,
comunicació i relacions externes, participació i relleu, infància i discurs pedagògic, i
organització. El pla estratègic es fa col·lectivament i amb un procés participatiu.

Per fer aquest Pla Estratègic es fa una anàlisi bastant exhausta de com estan els esplais, com
està el món que ens envolta, i col·lectivament es decideixen aquests eixos, els hem decidit en
un espai participatiu amb vosaltres.

Judith (24): Aquest primer eix d’inclusió i diversitat, els tres objectius que estaven marcats des
del principi estan en groc, això vol dir que no estan assolits del tot, llavors ens queda treballar
una mica per aconseguir-ho. El primer objectiu és analitzar i fer front a les estructures i
actituds discriminatòries d'Esplac i els esplais. L'objectiu número dos, visibilitzar referents que
siguin diverses i ajudin a trencar amb els esquemes socials, econòmics i culturals imposats. I
l'objectiu número tres, fer dels esplais d'Esplac un espai accessible i segur per tots els infants
i joves. El que hem fet per aquest eix és projectes amb entitats externes, adaptació del
protocol contra agressions discriminatòries a les activitats realitzades i aplicació del criteri
diversitat en els criteris de distribució.

El següent eix, que fa referència a comunicació externa i relacions externes, els dos objectius,
el primer, que sí que s'ha assolit, és reivindicar el model d'Esplac laic i voluntari com a gent
transformador. I el segon objectiu, augmentar la incidència en les polítiques públiques i a la
societat en general, aquest està marcat en groc perquè no s'ha assolit del tot. El que hem fet
per aquest eix ha sigut mantenir el nombre d'aparicions en mitjans, apostar per mitjans de
comunicació alternatius, s'ha mantingut el nombre de posicionaments, s'ha millorat la
comunicació amb les administracions públiques i s'han teixit aliances amb altres entitats de
l'associacionisme educatiu que ens ha permès reivindicar l'Esplac com a gent educatiu clau.
Tot i això, evidentment, com observeu, cal continuar treballant per enfortir aquests vincles.
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Teresa Tobajas (26): Participació i relleu. Aquí veiem que l'objectiu 1, 2 i 5 estan en groc, això
també significa que s'han de seguir treballant. L'objectiu número 1 és revisar i consolidar els
càrrecs i els rols d'Esplac, RDC, sòcies, comissionades i altres. Després, facilitar recursos i
eines per treballar el relleu els esplais a Esplac. Els objectius número 3 i 4, que s’han seguit
correctament: millorar la qualitat de la participació i el sentiment de pertinença a l'Esplac, i
millorar la qualitat de la formació.

L'objectiu 5 parla de millorar i apropar l'atenció personalitzada. Dintre d'aquí hem fet:
incorporar a les RDCs als estatuts i al reglament de règim intern, finalització del projecte de
relleu i hem millorat la participació en els grups de treball i a les comissions. Després, també
hem revisat el catàleg de formacions, hi ha hagut un creixement de nombre
d'assessoraments i manteniment del nombre de visites.

En infància i discurs pedagògic. És un dels eixos on queda més feina a fer. L’objectiu 1 no s’ha
pogut seguir correctament, revisar l'adultocentrisme a l'organització interna d'Esplac i dels
esplais. L’objectiu número 2, que pensem que podríem haver treballat més, és seguir
treballant i actualitzant els discursos pedagògics d'Esplac, però, tot i això, el que hem fet ha
estat iniciar el procés d'intercanvi de cartes entre infants, la creació de la piqueta, que és la
revista d'Esplac, i crear els debats com els vermuts pedagògics. Ens agradaria que, encara, els
següents anys, aquest eix guanyés més pes i assolir els objectius, ja que és un punt
important per a Esplac.

Finalment, hi ha l'organització interna, que és l'objectiu que sí que s'ha pogut complir, i era
millorar la comunicació interna. L'objectiu 2 i l'objectiu 3 s'ha de treballar una mica més, que
és descentralitzar l'estructura territorial d'Esplac i garantir l'estabilitat financera. En aquest eix
el que hem fet ha estat iniciar el Banc de Recursos, duplicar les visites, s'han reduït els
ingressos de les sòcies col·laboradores han augmentat els ingressos propis i la rebuda de
noves subvencions.

Irene: Hi ha una pregunta de l’Esplai Xirusplai, Diplodocus i el Puigcastellar, que és la
pregunta 1 del Pla Estratègic. Obrim també torn de paraula per altres preguntes o comentari.

Alba (190). Xirusplai. La nostra aportació a l'objectiu 3, que diu, fer dels esplais d’Esplac un
espai accessible i segur per tots els infants i joves. Volíem afegir també per monis i famílies, ja
que creiem que és important que se’ns tingui en compte a nosaltres educadores i les famílies.
No sabem si es pot afegir aquest any, perquè creiem que es va aprovar l'any passat, i volem
que quedi recollida amb la nostra aportació.
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Alicia (21): Creiem que és interessant això que proposeu, vetlarem perquè de cara al següent
pla estratègic s’incorpori. Ara no ho podem incorporar, ja que és un document que es votar a
l'AGO del 2021, però igualment moltes gràcies per portar-ho a debat, ja que creiem que és
superinteressant.

Irene: Obre torn de paraula

No hi ha intervencions.

Es dona per finalitzada l’AGO de dissabte a la tarda. Ens veiem demà al matí

Alícia: Fa el tancament i dona les instruccions a la nit.

21.Elecció de l’Interventor de Comptes

Alícia: Dinamitza la represa de l’AGO i el bon dia.

★ Vídeo de bon dia per agafar energia

Alícia: Avui començarem l’AGO votant la candidatura de l'Interventor Intern de Comptes i tot
seguit farem un espai de Fira de Projectes i Comissions. Un cop acabat, votarem el Pla de
Treball, el Pressupost, la proposta d'associació a FETS i anirem a dinar.

Després ho tornarem a explicar, però pel que fa a la votació de l'Interventor de Comptes. En
entrar us hem repartit una butlleta de votació individual i anònima, amb el nom de l'Eduard, el
candidat a Interventor de Comptes. Després de la seva presentació i abans de sortir a la Fira,
caldrà que us aixequeu i dipositeu el vostre vot a les urnes que deixarem a davant de
l'escenari.

Irene: REPÀS DE QUÒRUM: Es fa la lectura dels esplais assistents.

Donem la benvinguda al Vol i Vol i Arc de Sant Martí, que s'han incorporat aquest matí

Begues Berguedà: Can Cristu, Esplai Safa, El Cep

Baix Llobregat: Arc de Sant Martí, Trapella, Vol i vol, Greska.

Vallès occidental: Eixam, Pica roca, el Piolet, Pla de Bonaire, Sarau, Farfalla, la Fera.
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BCN NE: Xango

Camp de Tarragona: la Grapadora, l'Esclop

Girona: Papu-tisores

ROM: Güitxi-Guitxi, Les 100teies, el Creixent

Baix Besos: Diplodocus, Puigcastellar, Xirusplai

Barcelona oest: Espurna de gràcia, Foc Nou, Matinada pòrtics, GMM, Movi de Sarrià

BCN S: Turons i el Boix

Vallès Oriental: Gepa, Guai!

PGA: GER, MIV

Maresme: Garbí, Bitxus, Olla de grills, 4pedres

Total: 40 esplais amb dret a vot.

Alícia: L'interventor intern de comptes és una figura no remunerada, és a dir, voluntària, i
incompatible amb altres càrrecs de l'Associació, és a dir, pots ocupar aquesta posició un cop
has deixat altres càrrecs d’Esplac. Té per objectiu presentar informes del balanç, pressupost i
qualsevol altre document comptable que s'hagi de sotmetre a votació a l'assemblea general.
Quan us enviem el pressupost i la memòria econòmica, també us enviem un altre document,
la carta de l’interventor de comptes, en aquest cas, l’Eduard, que porta fent-ho dos anys, que
explica d’una manera amena i fent crítica d’aquests documents. És una figura que proposem
des de l’Equip de Coordinació, l’Eduard que avui es presenta ho ha fet durant dos anys. Com
que els mandats són de dos anys, però ell té ganes de continuar aportant, es torna a
presentar i s’aprovarà en cas que ho vulgueu.

Eduard (66). Bon dia, primer de tot moltes gràcies, és sempre un plaer venir a les assemblees
d’Esplais Catalans. Em presento breument, perquè no sé quantes heu pogut llegir la meva
carta, que potser se us ha fet una mica llarga. Vaig ser moni de l'Esplai Espurna, al barri de
Sants a Barcelona, vaig ser EGS, vaig estar a l’Equip de Coordinació, vaig ser tresorer, i
actualment, estic al consell rector d'Incoop. Fa dos anys vaig començar a presentar-me com a
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interventor de comptes, així doncs, durant dos anys, abans de les assemblees, tant l'ordinària
com l'extraordinària, on es treballa documentació econòmica he fet un petit informe. Aquest
explica, no tant la part comptable, perquè en aquest sentit ja tenim una auditoria i una sèrie
de controls, com veient com estem fent i quins plans de treball fem d'acord amb els
pressupostos i que tot sigui coherent. En principi, tot va seguint i apostem per línies que s’han
anat implementant els darrers anys. El repte més gran que tenim com a associació, que ja es
va comentar ahir, és que el finançament privat encara representa un percentatge molt baix,
això ve a dir que més del 85% ens prové de les administracions públiques i això en cas de
situacions conflictives o de retallades podria tensar l’associació. És important que ens
intentem reforçar, totes aquelles que no ho sigueu us animo a fer-vos sòcies col·laboradores
de l’associació i contribuir al creixement econòmic.

Irene: Obrim un torn de paraula.

No hi ha intervencions.

Irene: Aquesta votació torna a ser personal. Veureu que teniu una butlleta amb el nom de
l'Eduard. Allà és on heu de marcar si voteu a favor, en contra o en blanc i l'heu de venir a
dipositar a les urnes d'aquí davant de l'escenari. Mentre marqueu la butlleta, convido a
l'escenari a en Pau Mora que ens explicarà com funcionarà el següent punt: el de la fira de
Projectes.

S'ha actualitzat el quòrum, ara som 42 esplais a la sala. Benvingudes Espurna i Sant Medir.

Eduard Fernando Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

41 1 0 42 1 43

Resultat: APROVAT

22. Presentació i espai de treball dels Projectes

Pau Mora (3): Ara procedirem a fer l’espai de la Fira de Projectes. Funcionarà com l’any
passat, quan sortiu se us donarà una targeta on estan marcades les illes, les diferents
parades de la fira i us segellaran la targeta. Les diferents illes són les projectes i les entitats
on Esplac col·labora. Ho farem durant 45 minuts i després hi haurà l’espai de projectes.
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Vosaltres triareu on anar, dels 6 que hi ha i estarem aproximadament mitja hora,
reflexionant sobre un projecte en concret.

Podreu participar en els següents grups de treball:

● Reduint Petjada
● Internacional
● GSDD
● Línies Pedagògiques
● Locals
● La Piqueta

La fira és just sortint a fora, la idea és anar passant a l’ordre que vulgueu.

Irene: S’obre un torn de paraula.

No hi ha intervencions i es procedeix a la votació.

Tothom surt per la fira de projectes.

Represa de l’assemblea i lectura dels resultats de l’interventor de comptes.

No hi ha torns de paraula.

23. Examen i aprovació del Pla de Treball 2023-2024

Irene: Ara passarem a fer l'examen i aprovació del pla de treball. Es demana que totes les
representants de cada grup de treball pugin a explicar que han parlat. Tenen 1 minut.
Començarem per la Piqueta.

Ot (23): La Piqueta, hem parlat que sigui una revista trimestral en paper, ja que molts infants
no tenen telèfon per poder-la veure i que així fiquem com un calendari amable amb
formacions i actes importants d’Esplac.

Adrià (22): També hem parlat que el material el creïn per sectors, que hi hagi un horòscop per
saber quin esplai ets i que per a joves es facin infografies de temes controvertits per generar
debats els dissabtes.
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Marina (124): Esplai Eixam. El nostre grup no sabíem si seria més efectiva fer-la digital o en
paper. Tot i que es farà de les dues maneres. Per la de paper, hem pensat en activitats
retallables o quizzes, perquè sigui més interactiu i puguin participar més i sigui més amè.
També penjar les entrevistes que facin i aprofitar els pots que es fan setmanals des dels
esplais, per penjar les activitats que fan cada esplai, perquè es puguin veure i aprofitar des
d’altres esplais.

Irene: Moltes gràcies, seguim amb locals i territori.

Joan (496). A locals, primer de tot, ens han ensenyat un cartell que han fet amb post-its, amb
propostes de cadascuna de les persones que han participat. I després hem fet un
"role-playing" creant un debat a favor i en contra sobre la participació de les famílies a l’hora
de buscar locals dins els esplais i també hem fet un "role-playing" sobre si és viable fer esplai
a un local alliberat. I després d'això, ens han informat sobre la pròxima reunió, ens han animat
molt a participar i una mica a com funciona aquesta comissió.

Irene: Moltes gràcies, seguim amb la comissió de línies pedagògiques.

Núria Carballo (166). Esplai GER. Nosaltres estàvem al casino pedagògic i ens han fet una
subhasta, han subhastat els temes que han sortit a les taules i hem acabat decidint que els
campaments pedagògics volem tractar l'assemblearisme i l'autogestió amb infants i també
enllaçant masculinitats dins de l'assemblea. També ens ha semblat interessant parlar sobre
l'alimentació, els àpats que fem i tot això i després les eines didàctiques.

Gerard Font (207) Cent-Teies. La comissió internacional hem parlat d'eines i recursos que ens
pot donar la comissió internacional per aconseguir projectes d'anar a l'estranger amb els
infants o inclús amb monitors, per expandir nous horitzons, per conèixer noves realitats.
També com ens pot ajudar, sobretot la Comi Internacional i Esplac, a aconseguir aquest tipus
de recursos i d'ajudes. Hem parlat una mica de la guia d'internacionalisme, que és molt
interessant i que ens ajuda a donar els esplais, sobretot a trobar recursos per marxar a
l'estranger amb infants com amb monitors.

Irene: Gràcies seguim amb la comissió Reduint Petjada.

Maria (320). Esplai Greska. El primer que s’ha dit és que aquest any es revisarà la carta de
gestió responsable de recursos.
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Albert (152). Esplai Trapella. A part de parlar d'això que es vol revisar, la carta de gestió
responsable de recursos, hem parlat de diferents temes en els quals treballa la comissió i
sobretot ha importat molt un tema que és el transport i hem parlat de pressionar més per
aquest transport descentralitzat i de tots aquests sectors que molts cops no podem utilitzar el
transport públic perquè és deficient, clarament. I treballant això i també el dilema molts cops
de fer coses que volem que siguin descentralitzades i que no siguin a Barcelona, però clar,
molts cops per arribar hem de sacrificar que molts sectors no puguin arribar amb transport
públic i hagin de venir amb transport privat. I llavors, buscar un balanç i treballar sobretot en
aquest aspecte, a part de tots els altres.

Irene: Moltes gràcies. Seguim amb la comissió GSDD.

Natàlia Guerrero (222). Sarau. Primer hem fet dos cercles i hem fet algunes preguntes com
així, més de coneixença entre esplais i sobre si tenim referents o no de GSDD en la nostra
vida. I després ho hem posat en comú i ens han explicat una mica què és aquesta comissió i
quins projectes tenen. Ens ha parlat també una mica del banc de recursos i també hem parlat
sobre les diferents comis liles que tenim a cada esplai, quines funcions tenen i també ens han
fet una proposta, en un futur establir més comunicació entre GSDD i comis liles diferents de
cada esplai. Ens han informat dels recursos que tenen i ens han donat un eix molt guai de
privilegis.

Irene: Moltes gràcies, passem a la presentació de les Accions Ordinàries.

Paula. Equico (47). A continuació, com ha dit la Irene, us presentarem el pla de treball, que és
el document que recull tots aquests projectes que hem treballat a la Fira i també les accions
ordinàries que ara les companyes ens presentaran. Per començar, ens presenten la Cristina i
la Martina al punt d'organització.

Martina (8). Equico. L'àrea d'organització s'encarrega de desenvolupar els projectes de
l'associació i coordinar l'acció dels esplais que formem tot Esplac. Jo primer us presentaré els
objectius d'aquesta àrea i després la Cristina us parlarà d'una altra cosa també molt xula. Els
objectius d'aquesta àrea són vetllar pel funcionament de l'Assembleari de l'Associació i
facilitar la participació dels esplais en el dia a dia d’Esplac. Augmentar la transparència
interna i assegurar que la informació sobre l’associació arribi als esplais que la formen, o sigui,
vosaltres. Fomentar la participació activa de monitores i monitors, i en la mesura del possible
també els infants. Adequar els processos que es duen a terme el ritme dels esplais, que feu
com podeu i als diferents grups d’edats per afavorir una participació activa d’aquests.
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Cristina (6). Equico. Aquest any, com a cosa nova que portarem a terme, és un pla de transició
feminista que el que farà, o sigui, amb una entitat externa que ens ajudarà a revisar-nos,
revisar quins poders tenim, com els repartim, la governança, els lideratges, tot: la cultura de
treball i el model de treball per fer més passes endavant cap a tenir una entitat
completament feminista o el més proper possible i igualitària.

Mireia Bartolomé Tobias (2): El Pau Casanovas presentarà l’Atenció Personalitzada.

Pau Casanovas (4): L’atenció personalitzada és la metodologia que utilitzem a Esplais
Catalans. Per enfortir els esplais, que és la nostra raó de ser. Li diem personalitzada perquè la
idea és que sigui la manera que tenim d’atendre els esplais adaptada a la realitat concreta
que teniu cadascun dels esplais. Engloba, les visites que us fan tècniques, les tècniques de
sector, les CPS, com les que us puguin fer els equips de EGS o fins i tot RdC si ho necessiteu.

Aleshores, quins objectius ens hem marcat per aquest any? Un és reciclat l'any passat i els
altres dos són, per una banda, millorar les visites prèvies que fem de l'estiu, aquestes que a
vegades venim a fer prèvies a campaments, colònies o rutes. Per altra banda, també volem
redefinir en general les visites, com parar-nos una mica a repensar perquè Esplac ha de visitar
als esplais, quines són les necessitats dels esplais envers això, i potser, això pot implicar un
canvi de terminologia o potser també definir un nombre mínim de visites que ha de rebre un
esplai cada any, però això són encara coses que estan a l'aire. I també tenim pendent encara
de l'any passat, millorar l'apartat de l'Era on es recullen les visites que anem realitzant.

Mireia (2) A continuació la Marina i la Berta ens presenten l’àrea de formació.

Martina Picas (8). Equico. Des d'Esplac entenem la formació com un dels pilars clau per
enfortir els esplais i l'associació en general. Per aquest motiu treballem amb l'Escola Lliure al
Sol en diferents programes de formació per a tots els agents d'Esplac que formen el nostre
pla de formació, que és el que ara us presentarem. Primer tenim el Marta Mata, que és per
monitores que tenim acollida, creixement i èxit. Després tenim el Teresa Claramunt, que està
destinat a dirigents que també hi ha acollida, creixement i èxit. Després tenim el Joan Salas,
que està dedicat a la ST, tota la secretaria tècnica. I per últim tenim l'Anselm Clavé, que és per
les formadores que es volen incorporar al claustre de l'escola, que tinguin un espai de
formació per oferir millors formacions. I ara la Berta us parlarà d'una cosa nova que hem fet.
Molt xula.
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Berta Gol (20). EGS BCN-Sud. La novetat d’aquest any són els acompanyaments, que seria
un nou format que pugui abordar casos que les càpsules no puguin abordar, problemàtiques
que necessitin un seguiment. N’hi ha de tres blocs: agressions masclistes, que s’han fet tres
acompanyaments, interculturalitat, inclusió i antiracisme, que s’ha fet un acompanyament i
prevenció de l’abús sexual infantil, que també s’ha fet un acompanyament.

Mariona Guillen (5). Equico. L’àrea de comunicació és l’eina que fem servir per donar a
conèixer els nostres valors i el nostre model d’esplai associatiu voluntari i que sigui conegut i
reconegut com a referent educatiu. Què inclou aquesta àrea? L’estratègia i dinamització de les
xarxes socials de l’associació, mantenir contacte i relació amb els mitjans de comunicació, del
disseny gràfic, maquetació i edició dels vídeos i gestionar la imatge corporativa de l’entitat.
També l’assistència a les necessitats dels esplais i els sectors i elabora el pla de comunicació
dels projectes i activitats.

Pau Mora (3). Equico. L’àrea de gestió de recursos és l’encarregada de la gestió del patrimoni
de l’entitat i elaborar el pressupost econòmic de l’entitat i fer el seguiment econòmic. L’àrea
està formada per la persona de tresoreria de l’Equico, que aquest any he sigut jo, i les
persones tècniques, sobretot gerència i comptabilitat, la Marian i l’Anna, aquest any. Fem
suport als esplais amb atenció personalitzada sobretot pel que fa a sobretot tema de
distribució que rebeu als esplais, i també per la gestió de l'assegurança. Després, fem el
seguiment de l'execució del pressupost i donem suport també als actes orgànics i la gestió
dels recursos de l'entitat. Una part molt gran és la gestió laboral, que a Esplac, hi ha
tècniques treballadores, i és l'àrea que s'encarrega de la gestió laboral, i a part d'això, el
manteniment de les seus i contractacions externes, però en general, tot el que sigui de l'àrea
econòmica d’Esplac, ho supervisem des d'aquesta àrea.

Bernat (17). EGS Barcelona Oest. A l'àrea informàtica s'encarrega de gestionar tot el que té a
veure amb l'Era, així com amb altres dades, i aquest any s'ha canviat l'Era, per tal de poder
acollir els nous criteris de distribució i poder agafar les noves dades que es necessiten, i
també s'ha renovat el programari. Els més llestos potser heu vist en els canvis de tipografia.
Moltes gràcies.

Irene: I aquest any toca fer campaments pedagògics.

Alícia: Uns campaments xulíssims que seran al maig. A veure amb quantes ens trobem.

- Vídeo Campaments pedagògics.

Esplais Catalans - Esplac | www.esplac.cat | @esplaiscatalans

67

https://youtu.be/YKDjO6AHs8I
https://goo.gl/maps/cZ9Hn848wLWZ2dut9
http://www.esplac.cat
http://www.instagram.com/esplaiscatalans


Acta de l’AGO 2023 | Esplais Catalans

Irene: Abans de seguir amb la votació del Pla de Treball i el torn obert de paraula, farem un
repàs del quòrum

Irene: REPÀS DE QUÒRUM: Es fa la lectura dels esplais assistents.

Begues Berguedà: Vic- Remei, Can Cristu, Esplai Safa, El Cep

Baix Llobregat: Arc de Sant Martí, Trapella, Vol i vol, Greska.

Vallès occidental: Eixam, Pica roca, el Piolet, Pla de Bonaire, Sarau, Farfalla, la Fera.

BCN NE: Xango

Camp de Tarragona: la Grapadora, l'Esclop

Girona: Papu-tisores

ROM: Güitxi-Güitxi, Les 100teies, el Creixent

Baix Besos: Diplodocus, Puigcastellar, Xirusplai

Barcelona Oest: Espurna de gràcia, Foc Nou, Matinada pòrtics, GMM, Movi de Sarrià

BCN S: Espurna, Turons i el Boix

Vallès Oriental: Gepa, Guai! i Refugi

PGA: GER, MIV

Maresme: Garbí, Bitxus, Olla de grills, 4pedres, la Tribu, cau l’Espolsada

Total: 45 esplais amb dret a vot.

Irene: Tornant al pla de treball; hi ha una esmena ortogràfica dels esplais, Puigcastellar,
Xirusplai i Diplodocus. Esmena 1-Locals. Com que és una esmena ortogràfica queda
aprovada directament.

Abans de la votació del Pla de Treball obrim un torn de paraula per si hi ha dubtes,
comentaris, suggeriments.
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Laia (233) Esplai el Piolet. Volia preguntar a la Piqueta per què es fa amb paper, no sé si és
per un tema d'accessibilitat o de la bretxa digital, però potser es podria valorar que els esplais
que tinguin la necessitat de tenir-la amb paper pels seus infants que ho facin i no
necessàriament a tothom, més que res pel malbaratament de paper.

Alícia. Vale, et respon jo mateixa, que soc la persona que he estat com liderant aquest
projecte aquest últim curs. La idea és que la major part de continguts fossin en format digital
perquè és en principi accessible per tothom i que llavors un cop cada trimestre hi hagués un
recull de les activitats, els articles o les coses que més impacte han tingut i poder-la donar als
Esplais en un fulletó petit com per tenir el record i que els esplais ho puguin tenir en físic i que
els infants puguin veure els seus dibuixos en físic i els seus jocs en físic. Tot i això, volíem que
fos un fulletó petit i volíem que fos com només tres cops l'any i no cada mes o amb més
freqüència, per això mateix que dius, pel malbaratament de recursos. Si a tothom li sembla
bé, també podem demanar als esplais, si hi ha algun esplai que no ho vulgui, que fem una
impressió menys i per nosaltres perfecte. Simplement, volíem comptar que tots els esplais
volien tenir això i em semblava coherent que tots poguessin tenir-ho si algú ho podia tenir, no
sé si ja et responc.

Irene: Més preguntes? Doncs ara sí, tanquem el torn de paraula. I passarem a la votació.
L'aprovació del Pla de Treball del curs 2023-2024 es fa permajoria absoluta.

Es procedeix a la votació.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum

44 0 0 44 1 45

Resultat: APROVAT

Xema: Fa la lectura dels resultats.

Vídeo formacions de l’any
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24. Examen i aprovació, si escau, del Pressupost 2024

Irene: Ara passem a la presentació i votació del pressupost. Es convida a la Cristina Gotzens i
al Pau Mora a presentar-lo i també a l'esplai Espurna que es vagi preparant per presentar
l'esmena que ha fet a aquest document.

Pau Mora (3). Equip de Coordinació. Presentem el pressupost d'aquest any, com veieu és
d’1.013.000 €, és important remarcar que els pressupostos tenen una rotació de 3 anys,
perquè l’Esplaiada i la Monifesta't fan que els pressupostos pugin i baixin, normalment quan
hi ha Esplaiada és més gran, amb la Monifesta’t una miqueta més baix i els anys que no hi ha
res, encara més baix.

Tot i això, aquest any que no hi ha una gran activitat, el pressupost és una mica més gran
respecte el passat que hi havia Monifesta’t i això és una anomalia, i això és degut al fet que
ens han atorgat una nova subvenció que ens ha fet pujar una mica el pressupost i hem trencat
una mica aquesta dinàmica. A nivell de despeses, les despeses més grans que tenim, com
sempre, són de l'àrea d'atenció personalitzada, que bàsicament són les distribucions dels
esplais, i de l'àrea d'organització, que és bàsicament l'activitat ordinària d'Esplac, on molt
d'això és el sou de les persones tècniques. La tercera partida més gran seria la de formació.

En aquest gràfic que es veu tan bé, veureu més seccionat com totes les partides i el tant per
cent que representen, i una miqueta com ha variat en els anys, que com veureu és bastant
continuista la idea de les partides d'aquest any. Aquest any el bloc d'organització sí que puja
una miqueta més, més que res per l’actualització salarial que ha fet pujar aquest bloc una
mica. Pels ingressos, com ja es va dir ahir i també s’ha dit avui, a causa també una mica de la
subvenció que ens han atorgat, augmentem el finançament públic, vam dir que volíem més
finançament privat i ja estem tenint més finançament públic, hi hem de treballar. La idea, ara
mateix estem al 83% d’ingressos públics, també és cert que és un any en què no hi ha quotes
d'Esplaiada i Monifesta't, llavors això fa que les quotes que rebem i els ingressos privats
siguin més baixos que altres anys, tot i que heu augmentat en participants, i això vol dir
també que augmentem proporcionalment, respecte d'altres anys els diners que ingressem
per monitores i sòcies.

Parlant de sòcies, la idea des d’aquest any, ens marquem pel Pla Estratègic fer una campanya
de sòcies durant l'any per augmentar el nombre de sòcies i augmentar el nombre de sòcies i
augmentar el nombre de finançament privat. Respecte dels últims anys, com veieu, el
finançament públic havia estat baixant, que és la barra més llarga, els últims anys, aquest any
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es recupera una mica per la subvenció de Justícia Global que us he dit, i les quotes baixen una
mica, que és la barra de vermella, perquè aquest any no hi ha ni Monifesta’t, ni Esplaiada,
però no baixar tant com esperaríem.

I poca cosa més, si algú té una pregunta, estaré encantat de respondre-la.

Irene: Hi ha dues esmenes del pressupost, l'esmena 1 és dels esplais “Xirusplai, Diplodocus i
Puigcastellar”, és una esmena ortogràfica, per tant, s'aprova automàticament.

L’esmena 2-Pressupost és de l’esplai Espurna. Us convidem a pujar a presentar-la.

Maria Mundina (114). Esplai Espurna. L'esmena que presentem com a esplai Espurna fa
referència a la partida de cases de colònies pel Gran Comitè. Com veieu a l’esmena consisteix
a disminuir l’import pressupostat per aquesta partida, passant de 4500 euros a 1200. Volem
aclarir que el número de 1200 no és un número premeditat, sinó que és simbòlic, ja que
havíem de descriure una modificació del text i volíem exemplificar la disminució d’aquest
import

Lola Pàmies (101). Espurna. En cap cas volem que aquesta esmena es llegeixi com un atac
cap a les persones voluntàries que conformen el Gran Comitè, ja que creiem en la importància
de la seva tasca. Volem assegurar unes bones condicions de son, alimentació i transport,
entre d'altres, cobrint totes les necessitats que suposa una tancada, però creiem que no calen
4.500 euros per aconseguir-ho. També volem remarcar que hem de garantir els drets laborals
de les treballadores d'Esplac i que, per molt que es redueixi l'import, en cap cas es podran
vulnerar.

Selma Garcia (115). Esplai Espurna. Entenem que són molt més atractives les comoditats que
suposa una casa de colònies, però sabent la situació crítica en què es troben alguns àmbits
del lleure, no creiem que sigui una prioritat. Sent una federació d'esplais emmarcada dins
l'educació en el lleure i en contacte amb altres entitats d'aquest món, estem segures que
podríem trobar alternatives. Hi ha altres espais que podrien suposar un cost més reduït o
gratuït, que podrien ser opcions viables, per molt que puguin suposar una major gestió
logística organitzativa. Esperem que s’entengui l'esmena i si alguna persona té dubte el
resoldrem.

Irene: Obrim un torn de paraula.
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Joan (496). El Piolet. Des del Piolet volíem donar tot el suport a aquesta esmena, dir que
estem d'acord amb el que esteu dient i que crec que és un bon lloc on es poden oferir
alternatives. Tal com estem econòmicament en aquest món, hi ha moltes alternatives i
considerem que potser de quatre tancades o cinc que es fan, no totes haurien de ser a una
casa de colònies, per poder-les fer, no fa falta anar a una casa de colònies, i que si no vas
totes a una casa de colònies es podria reduir fàcilment el pressupost.

Pau Mora (3). Equip de Coordinació. Feia temps que no hi havia una esmena al pressupost, el
pressupost és un dels documents més polítics, sembli que no, i és guai que hi hagi un esment
al pressupost, això vol dir que la gent fa la feina de mirar-se’l i feia anys que no passava, per
tant, gràcies, esplai Espurna. Amb el Gran Comitè, vam estar parlant d'aquesta esmena, la
nostra postura era, no vam fer cap transacció perquè el consens general era que el text
original, és a dir, que la partida original era la visió majoritària del gran comitè, per diferents
raons, que ara diré.

Primer de tot, és una aposta política del Gran Comitè, fer dels Grans Comitès, en aquest cas
les tancades, un espai còmode de participació; estem vivint ja fa uns anys una crisi de
participació, i un dels objectius clars del Gran Comitè és que hi hagi una participació forta al
Gran Comitè. La idea d'aquest pressupost, en aquesta tancada, és intentar que sigui el més
còmode possible per les voluntàries d'Esplac accedir als Grans Comitès, creient que és l'espai
de participació més important, després de l'AGO que hi ha a l'entitat.

Moltes de les EGS encara són monis, és molt difícil compaginar la vida a l’esplai i Esplac, i
com que sabem que és una de les debilitats que tenim ara, la crisi de participació, és
important, i com que és un dels objectius, és important dotar aquests objectius d’una partida
pressupostària per dur a terme. Això no vol dir que no puguem revisar-ho. Dintre del Gran
Comitè també hem sortit inquietuds de què fem amb això i com tirem endavant. Aquesta
partida porta estancada d'un temps, és a dir que les cases de colònies han apujat els preus.
Nosaltres hem seguit amb la mateixa partida. Ens hem ajustat sempre al més econòmic, però
sí que és veritat que al Gran Comitè va sortir la idea d'intentar fer una prova pilot, com ha
sortit aquest comentari, com deia l’Esplai Espurna, intentar buscar una alternativa. No ens
volem tirar a la piscina i dir “ara ja no anirem a més cases de colònies”, sinó provar-ho de cara
a aquest curs o provem de cara a aquest curs o quan puguem. És veritat que ara aquest curs
tenim totes les cases reservades, això ho volíem dir, com perquè hem de pagar les bestretes
ja, ja està tot com bastant reservat. Però de cara endavant, la voluntat del Gran Comitè és
intentar fer una prova pilot per veure si logísticament és viable, que a les tècniques se’ls pugui
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garantir un espai còmode per dormir i que sigui accessible per a totes les persones de Gran
Comitè.

I si es pot complir això amb aquesta prova pilot, doncs parlem-ne, perquè la idea és intentar
que sigui un espai de participació còmode, i això és el que volem. Després, el pressupost, ens
adaptarem amb això. Bàsicament, és això, que són els únics diners que destinem al Gran
Comitè del pressupost, és el 0,5% del pressupost i que creiem important destinar la partida
pressupostària a això. Tenint en compte, òbviament, que estem en un moment també crític
amb això i també estem lluitant per augmentar les altres partides, no és que vulguem deixar
de banda les altres partides pressupostàries.

Irene: Gràcies, allà darrere hi havia una pregunta.

Júlia Ginestet (106). Des del desconeixement total, per més coneixement per després poder
valorar la votació, aquests 4.500 euros són només en casa de colònies, però és només una o
hi ha més d'una trobada i és més d'una casa de colònies? No sé com funcionen les trobades
aquestes.

Pau Mora (3). Equip de Coordinació. Són quatre tancades l'any del Gran Comitè, que són totes
les persones voluntàries, que normalment són unes 30, més les persones treballadores, que
ens reunim setembre, gener, abril, març i juny.

Selma Garcia (115). Esplai Espurna. Jo entenc això que s'ha dit de la participació i que s'ha
d'animar la gent a participar, i que, per tant, ha de ser un espai còmode, perquè si no és una
barrera per participar, però alhora penso que el motiu per posar-te al Gran Comitè no ha de
ser que la tancada sigui una casa de colònies, el motiu ha de ser que et motiva el projecte i
tens ganes de xerrar coses d’Esplac i canviar coses. No és que dormiu a terra en un lloc
superprecari, sinó que estem dient de buscar albergs, llocs amb preus més reduïts, aleshores
crec que la participació segueix sent còmode igualment. Sempre és millor anar a una casa de
colònies on tens privacitat, on no comparteixes amb altra gent l'espai, però que a nivell
logístic i de comoditat pots fer una tancada en molts altres llocs i segueixen sent
superviables.

Em sona que un dels Grans Comitès feia coincidir amb la trobada de monis de sector
Barcelona, que s'utilitzava la mateixa casa de colònies. Això és un dubte, però si es fa servir
una part del pressupost de la trobada i d'aquestes cases de colònies per fer servir la mateixa
casa, surt més barat? Ho deixo a l’aire perquè no tinc resposta.
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Pau Mora (3). Equico. Només per això últim de la casa de Barcelona, es fa coincidir una reunió
del Gran Comitè, que no és una tancada, sinó una reunió del Gran Comitè, amb la casa de
colònies per un tema que ja és un espai que es té per Esplac. De reunions del Gran Comitè en
fem 7 o 8 l’any i ja són reunions que fem en locals d’esplais, que són reunions de matí, no ens
quedem a dormir. Sempre anem a llocs cedits. Llavors, de normal sempre es feina coincidir
amb Barcelona, aquest any no perquè han canviat el dia de la trobada, però sempre es feia
coincidir per això.

Irene: Com que hi ha vàries mans aixecades tancarem el torn, per tant, vol dir que tothom qui
vulgui parlar que aixequi la mà, que els apuntarem i anirem per ordre.

Gabriel Laje (221). Esplai Turons. Jo tenia una pregunta a les responsables de pressupost,
Gran Comitè. Com han defensat les companyes de l'Espurna, la partida o el número que han
posat és orientatiu no és fix. Llavors en cas de l’aprovació de l’esmena, com es decidiria la
partida que es dedica? Quan? Perquè si l’any que ve cap a les mateixes dates les cases han
d’estar reservades, com podem participar els esplais en la decisió d’aquesta xifra, ja que
entenem que no és fixa. O en cas que l’esmena s’aprovés seria aquesta xifra quan no ha sigut
meditada o preparada? Com ho podem gestionar això?

Pau Mora (3). Equico. Per una banda, hi ha aquests 1.200 euros que estan posats aquí, però
els diners que sobren no estan posats en cap altra partida del pressupost, per tant, quedaria
un pressupost una mica estrany perquè quedaria desquadrat i perquè amb les cases que ja
tenim reservades ens passaríem. S’hauria de veure què fem. De cara l’any que ve, el
pressupost el fem des de l’àrea de gestió de recursos, normalment és una proposta que fem
nosaltres, això no vol dir que, si ja sabem que hi ha aquesta inquietud, que no ens ho mirem
amb més detall. El pressupost el fem partida a partida, llavors si ja sabem que hi hi ha hagut
aquesta inquietud es farà aquest procés més en detall. Ara no puc dir com perquè no hem
tingut aquest debat, però no mantindrem la de l’any passat perquè ja hem vist que hi ha
inquietuds.

Laia (233). El Piolet. Volia fer una apreciació, al Piolet, de 4 tancades que fem l’any, dues les
fem en casa de colònies i les altres no. El nivell de participació de monitores sovint ha sigut
baix en totes, i no hem considerat que tenir una casa de colònies fes que més gent participés.
Crec que al final tot és cosa de l’actitud que tinguin les monitores faci on es faci la tancada.
Per altra banda, com a Piolet volem mostrar el nostre descontentament amb què ja s’hagi fet
la reserva de les cases abans de tenir aquest pressupost acceptat. I aquests diners no
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sabríem on es destinaria aquesta diferència, però amb les companyes de l’Espurna abans ho
hem estat parlant que potser es podrien destinar als criteris de distribució dels esplais.

Mireia Barreiro. (122) Eixam. És una pregunta pel Gran Comitè. Pel que estaves dient Pau, heu
plantejat un altre mètode per garantir aquesta participació al Gran Comitè per motivar-les?
Que no només es posi èmfasi al local o on us allotgeu? Si no en ei, què fem amb la
participació i que pugueu acollir a més gent?

Pau Mora (3). Respondré a les dues coses. Pel que fa a la participació, és una batalla
constant. No només són les tancades, el Gran Comitè és al dia a dia, són les reunions del
Gran Comitè, són les reunions de sector, amb l’Equico… És un equip que es reuneix i es forma
durant tot un any. Llavors, la participació al Gran Comitè és molt més que les tancades, tot i
que les tancades és el lloc on es prenen les decisions més importants del Gran Comitè, per
això és un espai que volem cuidar i donar totes facilitats, perquè la gent i pugui accedir i
perquè siguin espais còmodes on es puguin prendre decisions xules i on descansar. Al final
és on es prenen les decisions més importants per Esplac després de les que es prenen aquí a
l’AGO. Des de l’Equico, és un constant de trencar-nos el cap per com fe que la gent participi al
Gran Comitè, no hi ha res més que volem. No és l'única estratègia.

Irene: No hi ha més intervencions? No? Per tant fem les dues últimes rèpliques.

Pau Mora (3). Demanem això, el vot al text original amb l'opció de, sabem que és una
inquietud, que ha sortit ara i no havia sortit abans. També per temes pressupostaris, per molt
que no estigui aprovat el pressupost, comencem a preparar l’any següent, perquè els tempos
d’Esplac són el que són, llavors per això les cases de colònies estan ja reservades perquè
sinó, una, en sortirien més cares del que ja està pressupostat i dues, ens quedaríem sense lloc
a les cases que volem anar que són cases estratègiques a nivell de territori i de preu. Des del
Gran Comitè, us proposem, que estem superdisposats a parlar-ne i a buscar alternatives i a
fer la prova pilot que calgui. Pels tempos de l’AGO i de territori, aquest any està una mica
complicat, però ens comprometem a fer-ho i buscar durant aquest any aquestes noves idees
que han sorgit. No havia sortit abans aquesta inquietud i en sortir a aquesta AGO per tempos
ens ha descol·locat una miqueta, llavors la idea és treballar-ho i de cara a l’any que ve, buscar
alternatives i parlar-ho bé, ja que fins ara només hem tingut una reunió per parlar-ho, perquè
ha sortit per ara l’AGO. Ens mantenim amb el text original perquè és el text que ens dona
més llibertat, perquè si ara tenim molts menys diners per abordar això, ens ve una mica de
caos en aquest sentit, llavors per això demanem el vot pel text original.
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Irene: Em comenten que hi ha una proposta d’esmena transaccional, per tant, recordeu que
perquè l’esmena transaccional es pugui passar a votació els ha de semblar bé tant a l’esplai
que presenta l’esmena com els que presenten el text original. Deixem uns minuts perquè ens
puguin passar el text.

Gerard Lage (221). Des de l’esplai Turons hem proposat aquesta esmena transaccional amb
una finalitat d'apropar postures i adequar aquest pressupost a la realitat, ja que el preu que
es proposava des d'Espurna no es podia aplicar, degut a que ja hi hagués les reserves de les
cases fetes. Llavors la nostra esmena és que es mantingui la partida original de 4.500 euros,
per aquest any, per aquest pressupost i sota d'aquesta partida s'afegeixi un text en què es
pugui llegir que es comprometen de cara als pressupostos posteriors, que hi hagi una
reducció degut a la preocupació o les postures que han optat als esplais i que aquesta
reducció de la partida es vegi implementant els pròxims anys. Gràcies.

Irene: Gràcies. Ara, tant al Gran Comitè, que és qui originalment havia fet el text i l’esplai
Espurna que presentava l’esmena, està d'acord en aquesta transacció. Primer obrirem un torn
de pregunta i de paraula per si hi ha alguna cosa a dir, però la idea és que s'haurà de votar
entre quin text us agrada més, si l'esmena original o la transacció, i del text que surti que
guanyi, llavors haurem de votar si l'incorporem en el pressupost o no. Doncs obrim un torn de
paraula per si algú vol comentar alguna cosa de l'esmena transaccional o de qualsevol
inquietud.

Roger Bosch. (219). Esplai Sarau. La meva pregunta és que si surt l'esmena original, què
passa a nivell pràctic? Es perden les cases i els diners de les reserves de les cases?

Pau Mora (3). La idea és que tindrem una partida amb un pressupost molt més inferior del
que ens gastarem. Una partida que sortirà super desajustada al pressupost. I són diners que
no tenen una partida indicada. Són diners que seran d'Esplac, aquests diners no els perds.
Però no tenim una partida adjudicada a aquests diners. A nivell polític no sabrem posar
aquests diners.

Alícia. Anirien al romanent, perquè no estarien enlloc.

Joan (496). El Piolet. Si s'aprova la transició que diu que “ens comprometem de cara al
pressupost següent a fer una reducció”, no queda clar exactament quina quantitat és aquesta
reducció. Llavors, quan s'aprovaria perquè no passi com aquest any, l'any que ve? L'any que
ve a l'AGO dieu que en lloc de 4.500 són 3.500. I és com un bucle que s'allargaria a dos
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pressupostos. No m'ha quedat clar. Però si s'aprova la transició l'any que ve s'haurà de tornar
a votar o el pressupost que s'hagi presentat de la reducció?

Pau Mora (3). Equico. És una cosa que no sabem ara mateix perquè ho hem de treballar.
Llavors és impossible dir un número. Crec que en aquest sentit ens comprometem i en aquest
sentit, és la confiança que vosaltres ens doneu pel nostre compromís. A la pròxima AGO
portarem un número i aquest número se sotmetrà a votació i aquest número serà el que
tornarem a debatre. Funcionem així. A la pròxima AGO en parlem i ho tornem a debatre si cal.

Selma Garcia (155). El que anava a dir és que, des de l’Espurna, no s'especifica un número
perquè no tenim ni idea dels números i crec que l'Esplai Turons fent la transacció, no ha pogut
posar un número perquè no sap, a nivell del pressupost d'Esplac, no en té ni idea. Per això
hem posat això, que és cert que no ens assegura que l'any que ve baixi molt aquesta partida.
Confiem que ho faran. Nosaltres també volíem dir que ens agradaria que es fes un seguiment
d’allò que ha generat inquietuds, que les reunions de sector s'anés fent traspàs de què es
parla al Gran Comitè respecte a les cases de colònies i que l'any que ve, com a Espurna o com
a sector o el que sigui, si creiem que aquesta disminució és molt poca, potser ho tornarem a
esmenar. Si han baixat 50 euros, direm, no és una disminució, no és el que busquem. Ha de
ser progressiu, però per mi l'any que ve ha d'haver-hi una diferència significativa. No està aquí
posat, per tant, és confiança cega en què estan rebent aquestes inquietuds dels esplais i que
faran alguna cosa al respecte.

Irene: Gràcies. Hi ha més preguntes, per tant, tancarem el torn. Aixequeu les mans els que
voleu parlar.

Ona Rodríguez (180). No sabem gaire com funciona, però en cas que és excepte l'esmena
original, com no hi hauria la possibilitat de cancel·lar la casa del juny, o entenc que es pot
cancel·lar. No veig realista els 1.200 euros, però una reducció dels 4.500 potser sí que es
podria fer, i com una de totes les tancades o alguna que no sigui a casa de Colònies.

Cristina (6). Equico. Responem com a Equip de Coordinació les coses que han sortit. Una de
les coses que estem veient és que hi ha inquietud de què l'any que ve, la proposta que es faci
del pressupost no sembli bé. Una de les idees que tenim és si podem intentar fer les reserves
després de l'AGO, que pot ser que després pugui ser més dificultós a l'hora de trobar cases
amb menys temps, perquè la primera de tancades és el gener i l'AGO serà el desembre.
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Per altra banda, el que deies del traspàs de què és el que parlem al Gran Comitè: les actes
del Gran Comitè i també de l’Equico són públiques, a l'Era qualsevol monitora que tingui perfil
a l'Era, són públiques, podeu entrar, les podeu veure, podeu llegir del que vulgueu, us diria
que demaneu al vostre EGS que us faci traspàs abans i després del Gran Comitè si és una
inquietud vostra. Us podem fer traspàs sempre de totes les reunions de sector, però si hi ha
temes superconcrets que dieu "això 100%", vull que sempre ens ho consulteu, està per això,
les reunions de sector i el feedback entre Gran Comitè i sector. I per últim, sobre cancel·lar les
cases: perdrem diners perquè les bestretes ja estan pagades i no es retornen.

Marina (124). Eixam. Demanar si ens podeu donar un minut per parlar entre nosaltres perquè
volem tenir-ho clar abans de votar.

Irene: Sí, ara fem les dues últimes intervencions del Gran Comitè i l’Espurna i després
deixarem un minut perquè cada esplai decideixi què vol fer.

Pau Mora (3). Equico. Hem acceptat la transacció, així que us demanem el vot per la
transacció. Des de Gran Comitè agafem el compromís per anar-ho parlant i veure com ho fem,
sabent que hi ha inquietuds. També veure d’on han sortit aquestes inquietuds, i parlar-ho bé
ara que tenim un any per fer el nou pressupost. Llavors, al final, Esplac som una entitat de les
més transparents a nivell econòmic, donar-vos l'opció a mirar-vos totes les memòries
econòmiques que fem, que diem on ens gastem fins a l’últim cèntim que tenim a Esplac. Ens
currem bastant aquesta documentació, llavors, és una documentació que rebeu a l’abril que
diu on ens hem gastat tots els diners de l’any que és pública i podeu mirar, és on fem la
rendició de comptes del pressupost de l’any anterior. Convidar-vos que ho reviseu, costa molt
fer aquesta documentació i mola que ho reviseu. De cara a l’any que ve, agafem el compromís
i mirem. Ara hem trigat força estona amb el Gran Comitè, perquè també han sortit inquietuds
al Gran Comitè, sobretot perquè ara necessitem com a Gran Comitè un espai adaptat per fer
les tancades de Gran Comitè, això dificulta una miqueta la ubicació dels espais, i també,
territorialment, també ens preocupa una mica. Agafant el compromís, també us volíem
explicar les inquietuds de Gran Comitè del perquè no un si directe o perquè ens ha costat una
miqueta. Amb totes les inquietuds que han sortit aquí i les inquietuds del Gran Comitè, durant
aquest any entomarem i intentarem assolir el que surt a la transacció. Si s’aprova la
transacció.

Lola Pàmies. (101). Volem tornar a fer èmfasi en què la xifra proposada, assumim que no és
realista i no es pot ajustar en el pressupost d'aquest any. L'únic que volíem recollir la proposta
que s'ha fet dels criteris de distribució, que creiem que potser no s’ajusta a la nostra intenció.
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Perquè aquests diners, que no es destinin a cases de colònies repartir-ho entre tots els
esplais no seria un canvi tan significatiu, sinó que aquests diners puguin anar junts a un altre
lloc, com volíem llançar com la proposta de si anava com alguna comi transversal, com seria
Locals, ja que ara mateix la situació és bastant crítica i és bastant prioritària i com aquests
diners que puguin anar junts cap a un lloc on tinguin més impacte i tinguin més variació. I que
100% creiem que si les cases de colònies es reservessin, després de l'AGO, evidentment,
s'aniria apurat amb el temps, l'única proposta també és que potser una de les cases, la
primera tancada del Gran Comitè, que ja es reservés la casa abans de l'AGO i les altres, que
pot ser que sí que hi ha més marge es reservessin després. Tot això són propostes que fem,
evidentment, no veníem aquí amb un pressupost i amb una proposta superdetallada i
superpensada, però són idees que hem anat tenint. Que si no hi ha les cases de colònies
reservades, si es torna a fer una esmena, si s'aprova pot aplicar-se, o sigui, és molt més
realista.

Irene: Gràcies. Passarem a la votació per triar entre l’esmena original i l’esmena transaccional.
L’esmena que tingui més vots serà la que es proposarà per incorporar a la documentació. Hi
havia la petició d’un esplai, suposo que sou més d’un, que demanàveu, un minut i mig/dos de
temps per pensar-vos-ho com han tingut l’Espurna i el Gran Comitè, ens esperem un temps a
obrir la votació.

ENTRE
ESMENES

Esmena
original

Transacció Abstencions Quòrum

11 30 0

Xema: Lectura dels resultats. Passarem a votar la incorporació de l’esmena transaccional al
text.

Irene: Passarem abans a un torn de paraula. Com que ja hem parlat força del tema, serà un
torn tancat de paraules, per tant, aixequeu les mans qui vulgueu parlar.

Quim (161). Garbí. Nosaltres volem justificar el nostre vot en contra per fer notar aquesta
disconformitat. I, en votar en contra, però de la transacció. Hem votat a favor de l’esmena
original per mostrar la disconformitat amb aquest text que s'ha proposat, en el sentit que no
volem que hi hagi una pròrroga amb aquesta xifra.
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Francis (51). Jo només comentar una cosa. A vegades, una de les coses que no es veu i que
no molts esplais veieu, és que hi ha diferents realitats. Una de les quals és que, per exemple,
justament en aquest curs he començat, estic dintre del Gran Comitè i tinc discapacitat física.
Això implica la recerca de cases adaptades, les persones que ho hem de buscar, ens hem
trobat amb la realitat, que és impossible, perquè tots vosaltres que heu anat a una casa de
colònies, no sé si ho heu mirat, però l'adaptació és precària o quasi nul·la. I també dir que, des
del Gran Comitè es diu facilitar la participació, el fet que jo estigui al Gran Comitè també és
una participació més. És a dir, s'està obrint que tothom, sigui la circumstància en què estigui,
pugui participar activament.

Alba Santigosa (174). Espurna de Gràcia. Primer dir que Espurna de Gràcia ens queixem del
fet que se'ns ha deixat molt poc espai per poder debatre això, perquè ens estan posicionant
molt si votar a favor o en contra, abstenir-nos o votar en blanc, i com creiem que se'ns ha
limitat molt això, no se'ns ha deixat debatre-ho bé. Creiem que no ha sigut un moment gaire
assembleari, perquè estem debatent una cosa que ja s'ha decidit. Com és possible que s'està
debatent una esmena quan ja s'ha tancat això?

Ona Rodríguez (180). Esplai Boix. La cosa és que aquest any es revisarà el pressupost, llavors
a la següent AGO tindrem un nou pressupost, i pot tornar a passar això. Podem estar molts
anys debaten el mateix i com que ja s'hauran pagat les cases, per tant, no podrem abaixar el
pressupost, i com que no entenc que la solució sigui baixar-lo a la següent AGO, si pot no
acceptar-se a la següent AGO?

Pau Mora (3). Equico. La cosa és que fins ara no sabíem aquesta inquietud. Ens ha vingut
quan ja havíem enviat la documentació, ara tenim tot un any per treballar-ho, és el que ja és
diferent quan es vota ara, quan es vota l'any que ve, i la idea és això, hem agafat un
compromís amb aquesta transacció i el debat que hi ha hagut, i us demanem la confiança per
assolir aquest compromís. Bàsicament, és això, entenem que sigui raro, el pressupost és un
document que a vegades costa de canviar en excés, perquè són coses molt establertes, és un
repte canviar el pressupost i fer canvis al pressupost, entomem aquest repte.

També és veritat, per molt que hagi semblat poc assembleari, som de les úniques entitats de
lleure educatiu en què es poden fer esmenes al pressupost. Cap entitat de lleure educatiu es
fa esmenes al pressupost, som l'única entitat que ho fa perquè creiem que es pugui fer
esmenes al pressupost i que els esplais tinguin veu a on destinem els diners. Per molt que
sembli una mica feixuc, i ho entenc, crec que és important reconèixer que Esplac és una de les
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entitats on es pot treballar això i on els esplais podeu fer aportacions i canvis al pressupost
de l'entitat, que és una cosa molt rara en les entitats de lleure associatiu.

Irene. Gràcies.

Selma Garcia (155). Jo venia a justificar que hem votat a favor de la transacció. Per una banda,
crec que hem rebut la inquietud, aleshores sovint com allunyar les postures tampoc serveix
de res. O sigui, ens ha agradat que Turons ens fes la transacció perquè ha apropat postures.
També, com ens comprometem com a Espurna, si l'any que ve no hi ha un canvi significatiu,
tornarem a fer l'esmena i tornarem a fer el mateix. I si només han reservat una casa en
comptes de les 4 si que podrem fer una esmena que sigui realista. Gràcies a la gent que ha
participat i ha parlat, perquè estàvem molt nervioses. Que hagueu parlat tan donant suport o
en contra ens ha encoratjat.

Irene: Ara sí que passarem a la votació de la incorporació de l'esmena transaccional al
pressupost.

Alícia: Recordem que si no s'aprova l'esmena transaccional, quedarà el text original. Només
els 4.500. Ara ho preguntaven aquí i és important aclarir-ho.

Irene: Ara estem votant si incorporem aquesta esmena transaccional que es fa per la mateixa
majoria que el document, és a dirmajoria absoluta.

INCORPORAR
ESMENA

Vots a
favor

Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots
emesos

Abstencions Quòrum

33 5 2 40 5 45

Resultat: APROVAT

Alícia: Abans de votar el pressupost, ja ho ha dit l’Espurna, però moltes gràcies, perquè
creiem que és molt enriquidor, potser ha semblat que tallàvem el debat, però realment ho
valorem molt. Creiem que l'AGO és l'espai per fer això, per això prioritzem poder-la fer de cap
de setmana. Moltíssimes gràcies a totes, les que heu participat i les que potser no heu aixecat
la mà, però que també heu tingut el debat.
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Tot i això, us volia dir que hem apagat la pantalla de Twitter perquè hi ha hagut un tuit
bastant ofensiu. Recordar-vos que les persones que formem part del Gran Comitè estem aquí
per vosaltres i per intentar ajudar-vos en tot el que puguem, ens sap supergreu si en algun
moment no s'ha llegit així, perquè al final treballem perquè els esplais siguin més forts, i
només això que deixarem la pantalla de Twitter apagada.

Moltes gràcies.

Irene: Abans de la votació del pressupost, obrim un torn de paraula, serà tancat com abans.

Irene: Passem a la votació del document sencer. L'aprovació es fa permajoria absoluta.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum

39 1 4 44 1 45

Resultat: APROVAT

25. Proposta d’associació a FETS

Pau Mora (3). Equico. Us proposem que Esplac s'associï a FETS, una associació de finances
ètiques i solidàries, que treballa per fer difusió de les finances ètiques. Des de la carta de
gestió de recursos i des de Reduint Petjada també tenim en el nostre Pla de Treball i objectius
fer el canvi a la banca ètica tant d’Esplac com els esplais. Llavors ens feia sentit associar-nos
amb FETS, que és una associació amb qui ja estem treballant i hem fet projectes, com el de
tresoreria transformadora que us hem donat la tabarra més d’un cop. Ara estem encarant
nous projectes amb FETS, la idea és associar-nos i poder treballar plegades en els propers
anys.

Irene: S’obre un torn de paraules.

No hi ha intervencions. Es procedeix a la votació.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum
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38 0 1 39 1 40

Resultat: APROVAT

26. Examen i aprovació, si escau, de les Resolucions de
l’Assemblea

Irene: Convidem a l’escenari a l’Ari i la Cristina, de la Comissió Internacional, que ens
presentaran la resolució Justícia per Palestina.

Cristina. (6). Equico. La resolució us la presentem la Comissió Internacional, us fem un breu
resum, us l’heu pogut llegir. Entrarem a detall amb què ens comprometem. Esplac pren
consciència de la situació d’opressió i violació dels drets humans que pateix el poble palestí
sota l’ocupació i el sistema d’apartheid implementat per Israel, també fiquem molt d’èmfasi
en les víctimes prèvies a l’atac de Hamàs, que són les que s'estan invisibilitzant als mitjans de
comunicació, com si el conflicte esclatés aquell dia i no portessin 70 anys de violència. També
fem èmfasi en les víctimes d'infància, que a Gaza representen un percentatge molt alt. Es
calcula que 1,1 milions d'infants viuen a Gaza, que 3.450, el dia que vam escriure la resolució,
havien mort i mil més estaven desapareguts, que podien ser atrapats sota les ruïnes o morts.

Ari (39): És per tot això que Esplac es compromet a:

● Fomentar la consciència i sensibilització: visibilitzar recursos per tal que els esplais
puguin educar els infants i joves conscients i crítics sobre la situació a Palestina.

● Mantenir i enfortir vincles amb les organitzacions palestines que formen part de
l'IFM-SEI i treballen en àrees relacionades amb l'educació, el lleure i els drets dels
infants i joves.

● Seguir la campanya BDS (Boicot Desinversió i Sancions), per tant, trencar tots els
possibles vincles amb organitzacions sionistes.

Irene: Obrim un torn de paraula. Passem a la votació del document, que es fa per majoria
absoluta. El quòrum ha tornat a canviar, ara som 39 esplais amb dret a vot.

Vots a favor Vots en
contra

Vots en
blanc

Vots emesos Abstencions Quòrum
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39 0 0 39 0 39

Resultat: APROVAT

27. Precs i preguntes

Irene: Començarem amb els precs i preguntes que van fer els Esplais arribar a través del
formulari. Després obrirem un torn de paraula per tots aquells esplais que vulguin fer-ne.

Convidem a l’esplai Espurna que va fer arribar 2 precs i preguntes. Comencem pel Prec-1,
llibre d’estil.

Maria (114). Esplai Espurna. L'any passat vam fer una esmena, que pensàvem que era un
error ortogràfic, per posar monitores, en lloc de monitors, ens van dir que això ho determinava
el llibre d'estil. El prec seria que es pugui revisar el llibre d'estil.

Irene: Obrim torn de paraula respecte a aquest prec.

Paula (47). Equico. Volíem explicar que el llibre d’estil és un document que s’utilitza sobretot a
nivell intern que utilitzen sobretot les tècniques. Hi ha moltes coses que són complicades per
modificar, perquè s'utilitza sobretot per projectes, per sol·licitar subvencions, etc. Des de la
Generalitat hi ha coses que no ens deixen modificar perquè són documents oficials i molt
formals. Arran del prec que va haver-hi l’any passat, durant tot l’any la comi GSDD s’ha
encarregat de revisar aquest llibre d’estil. És un document que no el revisem a l'AGO o no el
votem, perquè la durada de l'AGO seria molt més llarga. Si tot hagués de passar per l'AGO,
això s'allargaria bastant. Des del Gran Comitè ens comprometem a què es torni a revisar
aquest any en un espai similar al que es va fer durant aquest any anterior, que pot ser en una
reunió de GSDD oberta a tothom qui vulgui participar-hi. Llavors, quan es decideixi aquest
espai, es convocarà i tothom qui vulgui podrà participar-hi. Aquesta és la proposta de revisió
per seguir revisant aquest document.

Irene: Més preguntes o comentaris en referent al llibre d’estil.

Selma Garcia (115). Esplai Espurna. Quan es presenta un document per esmenar, sempre
s’ha de presentar sencer? Perquè nosaltres vam fer el prec, entenc que hi ha parts que no
podem fer esmenes, però d’altres com el tema del femení genèric que en algunes AGOs han
generat molt debat i d’aquí va sortir el nostre prec. La meva pregunta és si quan es presenta
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un document s'ha de poder esmenar com sencer. No es pot fer un document, que siguin les
parts del document que es poden esmenar?

Pau Casanoves (4). Equip de Coordinació. Jo el que us diria és, Esplac ja és molt complex,
suposo que ho heu vist amb tot el que passa, i potser anar generant més documents ho
complicaria una mica, no creiem que siguem més democràtiques per passar-ho tot sempre
per AGO. Un espai de revisió d'una comissió que és la que s'encarrega específicament
d'aquest àmbit temàtic amb unes dirigents polítiques votades en l'Assemblea General per
liderar això, creiem que és un espai de forma absolutament assembleària. Aquí a l’AGO podeu
participar 5 monis per esplai, a la comissió de GSDD, hi pot participar tothom que vulgui. Bé,
justament a la comissió de GSDD, perquè és una comi només oberta a persones que no són
homes cis heteros. Però si algun dia revises el llibre d'estil, potser la comi aquell dia ho obre
per tothom. Vull dir que nosaltres ho diem més en aquest sentit. Per no crear encara més
documents i més burocràcia, que a vegades creiem que és el que ens allunya dels esplais,
volíem simplificar-ho en aquest sentit. Resolent el dubte, quan es porta un document a
votació sempre es pot esmenar tot sencer per un tema de forma que us l'enviem sencer.

Irene: Gràcies. Més qüestions sobre el tema? Tancarem el torn de paraula d'aquest prec.
Demanem a l’Esplai Espurna que faci el prec número 2 dels criteris de distribució.

Selma Garcia (115). Esplai Espurna. Jo sempre que he anat a l'AGO, que han sigut dos anys
els quatre que porto de moni, es podien esmenar els criteris de distribució econòmica. Aquest
any ens vam posar a buscar i vam dir "ostres, no es pot esmenar, que raro, pensàvem que us
havíeu equivocat i que no l'havíeu penjat". I no sabíem que de quan es revisava, però sí que
com érem conscients que és un tema que preocupa molt els esplais perquè els toca molt de
prop, com que depenem al final d'aquests diners i així, i sempre que es poden esmenar
aquests criteris hi ha moltes esmenes. Aleshores, vam proposar que s'esmenés cada any, que
ja ens van dir que era bastant inviable, suposo que ara ho explicareu, però com, crec que avui
ens han dit que s'esmenava cada cinc anys. Aleshores, sí que el nostre prec era que potser
cada cinc anys, tu com a monitor a l'esplai no et pilla com l'any que es pot esmenar aquest
document, potser reduir una mica aquest termini, a 3 anys o així.

Irene: Gràcies. Obrim torn de paraula.

Pau Mora (3). Equico. Sí, justament el 2020 i el 2022 vam aprovar els criteris, que són els
últims quatre anys dues vegades, llavors, veiem inviable votar-ho cada any, bàsicament
perquè s'envia la distribució després d'enviar la documentació de l'AGO. Això vol dir que
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estarem aprovant nous criteris que no sabem com han afectat la distribució dels diners
d'Esplac i també pel que comentava el Pau ara, si l'última vegada que va ser l'empassat vam
estar dues hores i mig aquí, si ho fem a cada AGO, estem aquí no dos dies sinó tres dies. L'any
passat vam fer un procés participatiu bastant elaborat pels criteris on vam passar per les
reunions de sector, per al Gran Comitè i a l'AGO també va haver-hi bastants esmenes,
superguai, i no ens veiem amb la capacitat de fer-ho això cada any, no ho podem assumir. La
idea que teníem Gran Comitè, veient que hi ha la inquietud aquesta. Ara mateix no hi ha una
temporalitat establerta, llavors ens plantejàvem que quan es torni a obrir, que veient com
s'han obert els últims anys segurament no tardarem deu anys a obrir-los, que es pugui posar
una limitació d'anys de tres o quatre, el que en aquell moment s'acordi, més encarat cap als
tres anys més o menys, que veiem uns temps viables. Si veiem que han de canviar molt, no
fer els grans procés participatius que volíem que duressin vuit o deu anys, potser no, es
votarà més seguit, però aquest any no s'han votat, segurament l'any que ve no es votaran,
l'any següent depèn de l'interès que hi hagi, doncs ho valorem.

Irene: Gràcies. Més preguntes o comentaris sobre el tema dels criteris de distribució? Doncs
tanquem el torn de paraula sobre aquest prec. Ara sí, obrim un torn general de paraula per si
algun esplai té algun altre prec o pregunta. Recordeu que si n'hi ha molts farem un torn
tancat.

Sara (162). Boix. Com a prec general, que ja s'ha demanat abans més temps per debatre o
discutir les decisions que hem de votar. Tendeixen a ser coses bastant grans, i la següent
votació ha sigut dos minuts, per exemple nosaltres ens hem vist una mica agobiades. En
debats tan grossos com el que hem tingut com de pressupostos, potser això, més temps.

Joan (496). El Piolet: Jo volia fer una proposta, de cara a pròxims anys, que se sàpiga que hi ha
un debat oberts, com és del pressupost, com és de criteris de distribució, que són coses
importants que ocupen molt d’espai, a mi m'hagués agradat que s'hagués fet una dinàmica de
tota la gent que està a l'AGO, que hagués pogut dir la seva, i que no sigui tant com aquí
directament, perquè considero que és un… No és violent, però si és com incòmode, si potser
durant tota l'AGO, deixes un cartell sobre “ei, que això és un tema molt important i molt totxo,
què opines?” Posa un post-it o una xorrada així, o una dinàmica més currada, perquè la gent
que potser li fa vergonya parlar aquí o no se sent còmode parlant aquí, pugui donar la seva i
es tinguin en compte. Sé que és una liada i és molt curro, però crec que igual agilitzaria les
coses després a l'hora de treballar-ho.
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Cristina Gotzens (6). Equico. Sí, sobre les dinàmiques. En els documents grans que obrim, fem
processos de participació amb espais de participació com a les reunions de sector, o obrim
espais com a la Monifesta't. Les dinàmiques es fan durant aquests processos en espais com
aquests. És veritat que, per exemple, el pressupost no és una cosa que s'ha fet, però si
detectéssim una gran inquietud davant d'això i volguéssim que es passés per les reunions de
sector, es podria fer perfectament. Responent també al Boix, en la part que és transacció in
situ, creiem que sí que es necessita temps aquí per debatre i si no ha sigut suficient demanem
disculpes, però també volem apel·lar com a la responsabilitat dels esplais, en tant que els
esplais són a Esplac i la documentació s'envia amb temps suficients per poder-la preparar
prèviament abans de l’AGO. I les esmenes també s'envien un cop arriben. O sigui, quan els
esplais les fan arribar, als dies després s'envien. S'envia tot abans, per tal que tingueu temps,
també per parlar-ho amb l'Assemblea sencera de l'esplai, no només les comissionades i
referents que estigueu aquí.

Irene: Gràcies.

Quim (161). Garbí: Seguint el que deia la Sara del Boix. Quan no sigui, com deia ara la
Cristina, que s'hagi passat abans i que no es pugui portar una votació preparada, si es pot
abaixar una mica el volum de la música seria genial també.

Irene: Gràcies. Ara si que tenim el quart torn demanat. Tancarem el torn. Tothom que vulgui
fer una pregunta o prec que aixequi la mà si us plau.

Oriol (250). Esclop: No sé si és l'espai, però sinó quan ens envieu el qüestionari de valoració
posar-ho. Ja que aquest any s’han canviat els horaris i ens va millor si estudiem en una altra
població poder desplaçar-nos avui diumenge fins allà. Si sabem que divendres pugen EGS
habilitar una zona per quedar-nos a dormir, així també, aplicar poder facilitar l'ús del transport
públic i així dissabte quan comença a les 9 ser aquí.

Selma Garcia (115). Espurna: És un prec cap a altres esplais. Moltes vegades ens queixem de
com funciona Esplac, d'Esplac, de la documentació durant l’any i arribem a l'AGO i no es fan
esmenes. L’AGO és un espai decisori on podem canviar moltes coses. La sensació que tinc és
que s'ha perdut el costum de fer esmenes, de llegir-se la documentació, d'implicar-se una
mica a Esplac. Al final quan ets només 2 esplais fent esmenes, tot a més de vertigen: pujar
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allà dalt, parlar i així. És encoratjar a la gent a què faci esmenes, que es llegeixi la
documentació, que és guai i així podem canviar coses. Gràcies.

Mariona (5). Equico: Primer de tot recollir les propostes que s'han fet, les tindrem en compte.
El que deia l’esplai Espurna, gràcies, recolzem molt això que heu dit, però també animem que
no només es participi a l’AGO, que tot l’any es fan molts processos de decisió i participació,
que us animem a totes i així es un continu de què es el que s'està coent.

Irene: Ara sí, tornarem a projectar el QR de valoració. Donem l’assemblea per tancada i passo
la paraula a l’Alícia.

28. Dissolució de la mesa

Alícia: Abans de dissoldre la mesa, vull donar les gràcies a la Irene i al Xema per la tasca que
han fet. Estar aquí a la mesa no és gens fàcil, moderar una assemblea no és gens fàcil, i
apuntar tot el que anem dient tampoc ho és. Moltíssimes gràcies. Ha sigut un plaer gegant
estar aquí amb vosaltres. Donem les gràcies, amb això dissolem la mesa i donem per tancada
l’assemblea com a tal.

29. Cloenda

Puja a l’escenari el Gran Comitè i es fan els discursos de comiat i agraïment.
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